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Val av justerare 
Åsa Sjödén (S) väljs att justera protokollet. 

 

Justering av dagordning 
Information från Akademinorr och Stärkta Bibliotek utgår från dagordningen. 

Information Krisberedskap läggs till på dagordningen. 

 

Dagordningen fastställs. 
 

Anmälan av protokoll 
Protokoll anmäls från kommunstyrelsens utskott. 

 

- Utskottet för Samhällsutveckling 2021-04-19 

- Allmänna utskottet 2021-04-20 

- Utskottet för Vård och omsorg 2021-04-21 

- Utskottet för Unga och lärande 2021-04-22 

 

 

Läggs till handlingarna. 
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§ 70  Dnr KS 3/2021 

 
Muntliga informationer 
 

Beslut 

Informationerna noteras. 

 

Ärendebeskrivning 

Information lämnas kommunstyrelsen enligt följande.  

 

Kommunstyrelsen ges möjlighet att ställa frågor. 

 

Niklas Nordén, TF kommundirektör 

Informerar om; 

• Covid-läget; minskad spridning i länet, 39 fall i Sollefteå vecka 18. Förlängd 

distansundervisning till 17 maj. Beröm från Smittskydd att kommunen lyckats 

bromsa spridningen. 46 % av befolkningen har fått första sprutan. 

Konstutställning öppnar upp för bokade besök om grupper på 2-3 personer. 

Ambitionen är att återgå till så mycket närundervisning som smittläget tillåter. Åk 

3 på gymnasiet är prioriterade fram till studenten. 

Söder om kommunen ligger smittspridningen på samma nivå eller något ökande. 

• Sollefteå i företagstoppen – plats 13 i landet enligt Nöjd kund index, NKI. Gott 

bemötande från kommunens tjänstemän. 

• Enkät om medborgarkontor ligger ute nu – vad ska medborgarkontoren syfta till. 

 

Ann-Katrin Lundin, Huvudenhetschef 

Informerar om det aktuella läget  

• Coronapandemin – föredrar det aktuella läget. 2 smittade inom hemsjukvård. 

• Nya regler från Arbetsmiljöverket om andningsmasker vid covidrisk FFP2. Dessa 

använder kommunen vi redan. 

• Snabbtester ca 1000-1200 tester i veckan. Hittat 57 positiva sedan v 2. Rutinen är 

ändrad - ett positivt snabbtest ska kompletteras med PCR test. 

• Inom Äldreomsorgen sker kompletterande vaccinationer med ett antal strödoser. 

Funktionsstöd tom v 18 har 74 brukare fått dos 1. 

Självbokning för personal inom äldreomsorgen och LSS ha införts. 

• Budgetberedningsarbete pågår. 

• Utbildning för ”Leda i Kris” via Mittuniversitetet sker. 

• Semesterplanering i full gång. 

• Hygienutbildningar klara. Roller tydliggjorda. 

• Vårdhygien kommer att utföra hygienronder i höst. 

• Arbetet med att erbjuda personal validering av kunskap pågår. 
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Information Krisberedskap 

Nils-Olov Nilsson, Krisberedskap- och säkerhetssamordnare. 

• Erfarenheter från hantering av snöoväder 2021 redovisas. Förbättringsområden 

finns gällande reservkraft, kontinuitetsplaner, redundans i ledning m.m. 

• Redogör för Översvämningsskydd Risön. 

• Redovisar planerade övningar och utbildningar 2021. 

 

 

Information Solatum Hus och Hem AB 

Roger Lundin, VD, informerar om vakansläget per 1 maj 2021 samt pågående och 

planerade projekt. 
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§ 71 Dnr KS 27/2019 

 

Ändring i kommunstyrelsens delegeringsordning   

Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

Att godkänna följande föreslagna revideringar och tillägg enligt förvaltningens 

bedömning: 

- Ändring av titulatur till ”Skogsförvaltare” på punkterna S 505, 512, 520, 521, 530, 

531, 540, 541, 542, 550, 551, 553 och 554. Nuvarande skrivning som lyder 

”Kommunplanerare när det gäller kommunägda skogen” utgår. 

- Komplettering med ”Skogsförvaltare” på punkterna S500, 502, 504, 511, 532. 

- Ny delegeringspunkt införs, Nr S576 med ärenderubrik ” Rätt att påkalla samtliga 

fastighetsbildningsåtgärder enligt fastighetsbildningslagen samt företräda 

kommunstyrelsen vid ansökta fastighetsbildningsåtgärder” och att delegat skall 

vara Skogsförvaltare, mark- och exploateringsingenjör, chef nivå 3 teknisk 

verksamhet 

 

Ärendebeskrivning 

I samband med att frågorna vad gäller kommunägda skogen har fått en ny tjänst behöver 

delegeringsordningen ses över. Revideringarna avser främst byte av titulatur i gällande 

delegeringsordning samt vissa kompletteringar. 

I och med dåvarande kommunplanerarens pensionsavgång hösten 2019 genomfördes en 

analys av den framtida förvaltningen av skogen. Fram tills hösten 2019 låg ansvaret för 

frågorna i tjänsten som kommunplanerare. Efterföljande analys under hösten/vintern 2019 

ledde fram till ett delvis nytt upplägg. Tekniska enheten fick av förvaltningsledningen 

uppdraget att rekrytera en ny tjänst som skogsförvaltare med placering på tekniska 

enheten. Rekrytering skedde under våren 2020 och den nya medarbetaren är på plats. 

Tjänsten är en heltidstjänst som i sitt huvuduppdrag har att handlägga och hantera alla 

frågor som rör den kommunägda skogen. Utöver dessa ska även allmänna mark- och 

exploateringsfrågor ingå i grunduppdraget. 

I arbetet har även identifierats ett antal ytterligare justeringar som måste göras. 

 

Förvaltningens bedömning 

Huvudförändringen är mest av redaktionell karaktär då den tidigare titeln 

”Kommunplanerare” som anges i den gällande delegeringsordningen ska ersättas med 

”Skogsförvaltare” på alla punkter, som den nya tjänsten tituleras. Ändringarna är även en 

följd av att nya riktlinjer för kommunägda skogen har antagits. Då skogsförvaltaren 

kommer att jobba med samtliga markfrågor och inte bara kommunskog skall skrivningen 

om att vissa frågor bara ”gäller den kommunägda skogen” utgå ur texten. 

Vidare föreslås ett tillägg med titeln ”Skogsförvaltare” till ett antal delegeringspunkter för 

att kunna handlägga fastighetsärenden med fler än en medarbetare i tjänst. Detta innebär 

förbättrad och snabbare handläggning vid t.ex. semesterledigheter m.m. 
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Slutligen föreslås ytterligare en helt ny delegeringspunkt S576 med ärenderubrik ” Rätt 

att påkalla samtliga fastighetsbildningsåtgärder enligt fastighetsbildningslagen samt 

företräda kommunstyrelsen vid ansökta fastighetsbildningsåtgärder” och att delegat skall 

vara Skogsförvaltare, Mark- och exploateringsingenjör, Chef nivå 3 teknisk verksamhet. 

Lagrum för denna punkt är Fastighetbildningslagen 2 kap §1. 

Dessa ärenden kommer att anmälas efter särskild begäran från KS i likhet med andra 

delegeringar av denna typ. 

 

Beslutsunderlag 

Gällande delegeringsordning för kommunstyrelsen, senast ändrad 2020-10-29 

Riktlinjer kommunägda skogen 2021-2030, fastställda 2021-02-27 

Förvaltningsyttrande, Daniel Ågren, KS 27/2019-31 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår allmänna utskottet föreslå kommunstyrelsen att godkänna följande 

föreslagna revideringar och tillägg enligt förvaltningens bedömning: 

- Ändring av titulatur till ”Skogsförvaltare” på punkterna S 505, 512, 520, 521, 530, 

531, 540, 541, 542, 550, 551, 553 och 554. Nuvarande skrivning som lyder 

”Kommunplanerare när det gäller kommunägda skogen” utgår. 

- Komplettering med ”Skogsförvaltare” på punkterna S500, 502, 504, 511, 532. 

- Ny delegeringspunkt införs, Nr S576 med ärenderubrik ” Rätt att påkalla samtliga 

fastighetsbildningsåtgärder enligt fastighetsbildningslagen samt företräda 

kommunstyrelsen vid ansökta fastighetsbildningsåtgärder” och att delegat skall 

vara Skogsförvaltare, mark- och exploateringsingenjör, chef nivå 3 teknisk 

verksamhet 

 

Allmänna utskottets förslag till beslut 

Att godkänna följande föreslagna revideringar och tillägg enligt förvaltningens 

bedömning: 

- Ändring av titulatur till ”Skogsförvaltare” på punkterna S 505, 512, 520, 521, 530, 

531, 540, 541, 542, 550, 551, 553 och 554. Nuvarande skrivning som lyder 

”Kommunplanerare när det gäller kommunägda skogen” utgår. 

- Komplettering med ”Skogsförvaltare” på punkterna S500, 502, 504, 511, 532. 

- Ny delegeringspunkt införs, Nr S576 med ärenderubrik ” Rätt att påkalla samtliga 

fastighetsbildningsåtgärder enligt fastighetsbildningslagen samt företräda 

kommunstyrelsen vid ansökta fastighetsbildningsåtgärder” och att delegat skall 

vara Skogsförvaltare, mark- och exploateringsingenjör, chef nivå 3 teknisk 

verksamhet 

 

 

 

Skicka till 

Skogsförvaltaren 

Kommunkansliet 
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§ 72  Dnr KS 104/2021 

 

Samverkansavtal mellan Höga Kusten Industrigrupp och 
Sollefteå kommun för att fortsätta arbetet med 
kompetensförsörjning av högre teknisk kompetens.  

Beslut 
 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

Att ställa sig positiv till medfinansiering av Höga Kustens Industrigrupps verksamhet med 

100.000:- per år under tre år, 2022 – 2024.  

Finansieras ur KS medel för medfinansiering projekt, ID 81360. 

 

Ärendebeskrivning/Sammanfattning 

Höga Kusten Industrigrupp (HKIG) företräder cirka 40 industri- och teknikföretag och är 

en viktig del av näringslivet i Höga Kusten. Företagen har tillsammans ca 2000 anställda. 

Många av företagen är exportföretag och är i en expansiv tillväxtfas.  

Kommunerna Härnösand, Kramfors och Sollefteå samt HKIG har som gemensamt mål att 

skapa goda förutsättningar för en attraktivare region att arbeta, bo och leva i, en långsiktig 

och hållbar tillväxt samt ett bättre företagsklimat.  

En avgörande faktor för företagens framtida tillväxt och konkurrenskraft är att attrahera 

kompetens. Syftet med samarbetsavtalet är att underlätta och stödja HKIGs 

medlemsföretag och deras  

1) långsiktiga kompetensförsörjning,  

2) rekrytering och att  

3) attrahera och behålla högre teknisk kompetens. 

 

Förvaltningens bedömning 

För att främja företagens tillväxtmöjligheter och konkurrenskraft är det viktigt att 

samarbeta för att attrahera och bibehålla kompetens. Kompetensförsörjning är idag en av 

våra företags största utmaningar och det är viktigt att jobba långsiktigt med frågan. 

HKIG arbetar aktivt med att rekrytera fler medlemmar i vårt område. I dag finns 6 

medlemmar i vår kommun: 

• AQ Enclosure Systems 

• Mählers Smide 

• Nipsoft 

• Nordén Hydraulic 

• Thermotech 

• MR Target (nybliven medlem) 
 

Lyckas vi i ambitionen med etablering av elintensivindustri i vår kommun och får ett ökat 

fokus på energiutveckling kommer också behovet av högre kompetenser, framför allt 

ingenjörer, att vara stort i vår kommun. Kommande pensionsavgångar kommer också att 

medföra ett ökat behov av högre kompetenser. 
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Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering  

Den årliga budgeten för att HKIG ska bedriva en verksamhet, enligt detta 

samverkansavtal är 700 000 kr. exkl. moms. Finansieringen fördelas enligt nedan:  

 

Privat kontakt insats från HKIGs medlemsföretag  200 000  

Sollefteå kommun    100 000  

Kramfors kommun    200 000  

Härnösands kommun    200 000  

Total budget:    700 000 kr exkl moms 

  

Föreslaget är att medel ska avsättas ur Kommunstyrelsens särskilda satsningar ID 81256, 

år 2022, 2023 och 2024. Kommunen åtar sig att betala en årlig ersättning för HKIGs 

arbete enligt ovan till verksamhet enligt detta avtal. Som mest erhåller HKIG 100 000 

kronor per år, vilket innebär totalt 300 000 kronor exkl. moms. 

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 

Finansieras ur KS medel för särskilda satsningar, ID 81256 

 

Beslutsunderlag/Lagrum 

Förvaltningsyttrande Thomas Östlund, KS 104/2021-1 

Ansökan om medfinansiering, KS 104/2021-2 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår Allmänna utskottet föreslå kommunstyrelsen att ställa sig positiv 

till medfinansiering av Höga Kustens Industrigrupps verksamhet med 100.000:- per år 

under tre år, 2022 – 2024. Finansieras ur KS medel för särskilda satsningar, ID 81256 

 

Allmänna utskottets förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår  

Kommunstyrelsen besluta 

 

Att ställa sig positiv till medfinansiering av Höga Kustens Industrigrupps verksamhet med 

100.000:- per år under tre år, 2022 – 2024.  

Finansieras ur KS medel för medfinansiering projekt, ID 81360. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Ansvarig handläggare 
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§ 73  Dnr KS 29/2020 

 
Redovisning av genomfört internkontrollarbete 2020 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att godkänna redovisning av genomförd internkontroll 2020. 

 

Information 

Maria Lindsbo, utredare, informera om ärendet och vad internkontroll syftar till. 

Redovisar resultatet av internkontrollarbetet 2020. 

Kommunstyrelsen ges möjlighet att ställa frågor. 

 

Ärendebeskrivning/Sammanfattning 

I kommunallagen 6 kap 6 § regleras nämndernas och styrelsernas ansvar för 

internkontrollen:  

”Nämnderna skall var och en inom sitt område se till att verksamheten bedrivs i enlighet 

med de mål och riktlinjer som fullmäktige har bestämt samt de föreskrifter som gäller för 

verksamheten. De skall också se till att den interna kontrollen är tillräcklig samt att 

verksamheten bedrivs på ett i övrigt tillfredsställande sätt. Detsamma gäller när vården av 

en kommunal angelägenhet med stöd av10 kap. 1 § har lämnats över till någon annan”. 

Enligt reglementet för internkontroll har kommunstyrelsen det yttersta ansvaret för den 

interna kontrollen.  

Som stöd i internkontrollarbetet används COSO-modellen. Modellen bygger på att den 

interna styrningen och kontrollen är en process där såväl den politiska som den 

professionella ledningen och övrig personal samverkar. Processen är utformad för att med 

rimlig grad av säkerhet kunna uppnå följande mål: 

- ändamålsenlig och kostnadseffektiv verksamhet 

- tillförlitlig rapportering och information om verksamheten 

- efterlevnad av tillämpliga lagar, föreskrifter, riktlinjer mm. 

 

Resultat 

Internkontrollen för 2020 omfattade 13 kontrollmoment.  

Sammantaget visar granskningen ett relativt bra eller förväntat resultat. Några av dessa 

kontrollmoment återkommer ändå i 2021 års internkontroll för att säkra en redan positiv 

utveckling eller för att det i någon särskild del av momentet synliggjorts ett behov av 

fortsatt förbättringsarbete. Några av kontrollmomenten med bra resultat föreslås utgå tills 

vidare för att återkomma när riskbedömningen åter visar på ett sådant behov. Momentet 

som rör avtalstrohet avseende LOU visar att resultatet, som tidigare förbättrats till följd av 

utbildning och återkoppling till beställarna, nu visar sämre resultat varför granskningen 

bör återkomma årligen. De moment som avser socialtjänst kommer troligen att bli årligen 

återkommande vilket beror på allvarligheten i verksamheten och personalomsättning. 
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2021-05-11 

 

 

 

Förvaltningens bedömning 

Förvaltningen bedömer att internkontrollarbetet har genomförts i verksamheterna enligt 

upprättad plan. Många av momenten återkommer i 2021 års internkontrollplan för att 

följa en positiv utvecklingstrend eller för att kontrollen synliggjort behov av att ytterligare 

granska vissa detaljer i momentet.  

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Maria Lindsbo, KS 29/2020-5 

Redovisning, KS 29/2020-6 

 

Förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen besluta att godkänna redovisning av 

genomförd internkontroll 2020. 

 

Allmänna utskottets förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår  

Kommunstyrelsen besluta  

 

att godkänna redovisning av genomförd internkontroll 2020. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Ansvarig handläggare 

Kommundirektören  
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§ 74 Dnr KS 99/2021 

 

Internkontrollplan 2021 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

att fastställa internkontrollplan 2021 enligt förvaltningens förslag. 

 

att inför beslut om kommande internkontrollplan ska kommunens elavtal beaktas. 

 

Information 

Maria Lindsbo, utredare, informera om ärendet och vad internkontroll syftar till. 

Redovisar förslag till internkontrollplan för 2021. 

Kommunstyrelsen ges möjlighet att ställa frågor. 

 

Ärendebeskrivning/Sammanfattning 

I kommunallagen 6 kap 6 § regleras nämndernas och styrelsernas ansvar för 

internkontrollen:  

”Nämnderna skall var och en inom sitt område se till att verksamheten bedrivs i enlighet 

med de mål och riktlinjer som fullmäktige har bestämt samt de föreskrifter som gäller för 

verksamheten. De skall också se till att den interna kontrollen är tillräcklig samt att 

verksamheten bedrivs på ett i övrigt tillfredsställande sätt. Detsamma gäller när vården av 

en kommunal angelägenhet med stöd av10 kap. 1 § har lämnats över till någon annan”. 

Enligt reglementet för internkontroll har kommunstyrelsen det yttersta ansvaret för den 

interna kontrollen.  

Inom kommunstyrelsens verksamhet ansvarar kommunchef för att anvisningar för den 

interna kontrollen följs.   

De verksamhetsansvariga cheferna på olika nivåer i organisationen är skyldiga att följa 

reglemente och anvisningar om intern kontroll samt att informera övriga anställda om 

reglementets och riktlinjernas innebörd. Vidare ska de se till att de arbetsmetoder som 

används bidrar till en god intern kontroll. Brister i den interna kontrollen ska omedelbart 

rapporteras till närmast överordnad.  

Övriga anställda är skyldiga att följa antagna riktlinjer och anvisningar i sin 

arbetsutövning. Brister som framkommer i den interna kontrollen ska snarast rapporteras 

till närmast överordnad eller till den som styrelsen utsett.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                              

Som stöd för den interna kontrollen finns COSO-modellen. 

 

Modellen bygger på att den interna styrningen och kontrollen är en process där såväl den 

politiska som den professionella ledningen och övrig personal samverkar. Processen är 

utformad för att med rimlig grad av säkerhet kunna uppnå följande mål: 

- ändmålsenlig och kostnadseffektiv verksamhet 

- tillförlitlig rapportering och information om verksamheten 

- efterlevnad av tillämpliga lagar, föreskrifter, riktlinjer mm. 
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Förvaltningens bedömning 

Internkontrollplanenen för 2021 består av 12 moment. Momenten har bestämts med 

utgångspunkt i resultatet av 2020 års kontroll, verksamheternas egna bedömningar av vad 

som behöver kontrolleras igen samt moment som tidigare bedömts behöva bli föremål för 

kontroll.   

Förvaltningen bedömer att förslaget till internkontrollplan 2021 är utformad på ett sådant 

sätt att målen med internkontrollen, med rimlig grad av säkerhet, kan uppnås.  

Resultatet av internkontrollen för 2020 redovisas vid kommunstyrelsens sammanträde i 

april 2021. 

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
De kontrollmoment som igår i internkontrollplanen 2021 bedöms kunna utföras i den 

befintliga verksamheten och själva kontrollen bedöms därmed inte medföra någon utökad 

kostnad.  

 

Beslutsunderlag/Lagrum 

Kommunallag (2017:725)  

Förvaltningsyttrande, Maria Lindsbo, KS99/2021-1 

Internkontrollplan, KS 99/2021-2 

 

Förslag till beslut  

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen besluta om att fastställa internkontrollplan 

2021 enligt förvaltningens förslag. 

 

Allmänna utskottets förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår  

Kommunstyrelsen besluta  

 

att fastställa internkontrollplan 2021 enligt förvaltningens förslag. 

 

Förslag till beslut på mötet 

Ulf Breitholtz (V) föreslår att inför beslut om kommande internkontrollplan ska 

kommunens elavtal beaktas. 
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§ 75 Dnr KS 106/2021  

 
Utse säkerhetsskyddschef och ersättare för Höga kusten Airport  

Beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta 

 

1. föreslå Höga Kusten Airports styrelse att de fattar ett beslut som innebär att 

Kramfors kommuns säkerhetsskyddschef tillika blir säkerhetsskyddschef för 

flygplatsen och att Sollefteå Kommuns säkerhetsskyddschef blir ersättare.   

2. Fastställa beslutet som ett ägardirektiv för flygplatsen. 

Ärendebeskrivning/Sammanfattning av ärendet 

Det yttersta ansvaret för säkerhetsskyddet i Sollefteå kommun vilar på kommunchefen på 

delegation från kommunstyrelsen. Kommunchefen utser säkerhetsskyddschef och 

ersättare till denne. 

 

De kommunala bolagen ska samarbeta med säkerhetsskyddschefen för att utforma 

säkerhetsskydd och samråda om registerkontroll och placering av tjänster i säkerhetsklass. 

I praktiken omfattar säkerhetsskyddschefens roll även de kommunala bolagen. Beslut 

fattas i respektive bolagsstyrelse vid behov i samråd med kommunens 

säkerhetsskyddschef. 

 

I samråd med Kramfors kommun har behov identifierats behov att formellt utse 

Säkerhetsskyddschef och ersättare för Höga kusten Airport och förslaget ovan är 

framtaget gemensamt mellan kommunernas säkerhetsskyddschefer och föreslås för båda 

delägarkommunernas fullmäktige. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Nils-Olov Nilsson, KS 106/2021-1 

Säkerhetsskyddslagen (2018:585) 

Säkerhetsskyddsförordningen (2018:658) 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

1. Förvaltningen föreslår att kommunfullmäktige beslutar lika som Kramfors 

fullmäktige och föreslår Höga Kusten Airports styrelse att de fattar ett beslut som 

innebär att Kramfors kommuns säkerhetsskyddschef tillika blir 

säkerhetsskyddschef för flygplatsen och att Sollefteå Kommuns 

säkerhetsskyddschef blir ersättare.   

2. Fastställa beslutet som ett ägardirektiv för flygplatsen. 
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Allmänna utskottets förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår  

Kommunstyrelsen föreslå  

Kommunfullmäktige besluta 

 

1. föreslå Höga Kusten Airports styrelse att de fattar ett beslut som innebär att 

Kramfors kommuns säkerhetsskyddschef tillika blir säkerhetsskyddschef för 

flygplatsen och att Sollefteå Kommuns säkerhetsskyddschef blir ersättare.   

2. Fastställa beslutet som ett ägardirektiv för flygplatsen. 
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§ 76  Dnr KS 122/2021  

 

Sollefteå kommuns Service-och varuförsörjningsplan  
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

Att Komplettering av planen ska göras enligt diskussion på mötet. Befolkningsstatistik 

och kommunens bidrag till olika handlare skrivs in inför Kommunfullmäktige. 

 

 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta 

 

Att anta Service- och varuförsörjningsplan från och med 1 juni, 2021. 

 

Att planen ska ses över årligen. 

 

Information 

Kerstin Brandelius, handläggare, deltar och informerar om bakgrunden till planen och 

dess innehåll. Kommunstyrelsens ledamöter ges möjlighet att ställa frågor och komma 

med kompletteringar. Befolkningsstatistik och kommunens bidrag till olika handlare 

kompletteras i planen. 

 

Ärendebeskrivning 

I september 2015 fördes det nationella investeringsbidraget, Stöd till kommersiell service, 

över till Landsbygdsprogrammet. Ansökningar bedöms och poängsätts utifrån nationella 

och regionala kriterier. Ett avgörande nationellt kriterium är att kommunen har en plan för 

invånarnas tillgång till service: ”Den kommun som sökande verkar i ska ha aktuell 

serviceplan eller översiktsplan som omfattar även serviceplanering. Stöd får lämnas 

endast om kommunen har planerat varuförsörjningen på ett sådant sätt att behovet av stöd 

kan bedömas” (6§ Förordning stöd till kommersiell service). 

 

Tillgång till livsmedelshandel, bredband, drivmedel, hälso- och sjukvård är faktorer av 

vikt för att vardagslivet ska fungera för människor. Permanent- och fritidsboende i 

attraktiva boendemiljöer kan ge underlag för lokal service som butiker, skolor och 

kollektivtrafik. Etablering av olika verksamheter skapar arbetstillfällen och bidrar till en 

levande landsbygd. 

 

Arbetet med Sollefteå kommuns serviceplan utgår från Region Västernorrlands regionala 

serviceprogram 2014-2020. En ny regional serviceplan kommer att tas fram under 2021. 

I Region Västernorrlands serviceprogram prioriteras tillgången till kommersiell service i 

serviceglesa områden som ska vara utgångspunkten för de insatser som genomförs i 

programmet. Till detta hör bland annat arbetet med att stärka aktörer som tillhandahåller 

dagligvaror, drivmedel och mötesplatser på orter med strategisk betydelse för länet. Av 
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särskild vikt är också att bevara och främja den infrastruktur som utgör 

grundförutsättningen för service till boende och företag. 

 

I Sollefteå kommuns service- och varuförsörjningsplan har vi valt att använda samma 

avgränsningar gällande serviceutbud. 

Samråd 

 

Service- och varuförsörjningsplanen har tagits fram i samarbete med berörda 

verksamheter såsom för-och grundskola, medborgarservice, näringslivsenheten, miljö- 

och byggenheten, tekniska enheten och ledningsstöd. 

Externa kontakter har tagits med Region Västernorrland, gällande Stöd till kommersiell 

service i glesbygd och hälsocentralerna, samt matbutiker och drivmedelsförsäljare. 

 

Service- och varuförsörjningsplanen har fortlöpande delgivits näringslivsenheten och 

kommunledningen. 

 

Förvaltningens bedömning 

Sollefteå kommun har sedan tidigare ingen Service- och varuförsörjningsplan vilket 

numera är ett nationellt och regionalt krav på kommuner. 

Kartläggningen av offentlig och kommersiell service utanför Sollefteå centralort är 

dessutom ett viktigt och, kan även vara, ett avgörande underlag för var nya medborgare 

väljer att bosätta sig, leva och verka i vår kommun. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Kerstin Brandelius, KS 122/2021-1 

Service- och varuförsörjningsplan Sollefteå kommun, KS 122/2021-2 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Att föreslå kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att anta Service- och 

varuförsörjningsplan från och med 1 juni, 2021. 

 

Allmänna utskottets förslag till beslut 

Allmänna utskottet lämnar ärendet till Kommunstyrelsen utan förslag till beslut. 

 

Förslag till beslut på mötet 

Johan Andersson (C) föreslår bifall till planen samt att planen ska uppdateras årligen. 

 

Johan Andersson (C) föreslår att Komplettering av planen ska göras enligt diskussion på 

mötet. Befolkningsstatistik och kommunens bidrag till olika handlare skrivs in inför 

Kommunfullmäktige. 
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§ 77 Dnr KS 116/2021 

 

Ansvarsfrihet 2020 - Kommunalförbundet 
Kollektivtrafikmyndigheten i Västernorrland 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta 

 

Förbundets direktion och dess enskilda medlemmar beviljas ansvarsfrihet för 

verksamhetsåret 2020  

 

Ärendebeskrivning/sammanfattning 
Revisorerna bedömer att verksamheten inte har bedrivits på ett fullt ut ändamålsenligt sätt 

eftersom inget av förbundets mål har uppnåtts. Möjligheterna att nå målen har samtidigt i stor 

utsträckning påverkats av covid-19. Detsamma gäller förbundets ekonomi som dock 

sammantaget bedöms har bedrivits på ett i huvudsak ekonomiskt tillfredsställande sätt.  

 

Revisorerna bedömer att räkenskaperna inte är rättvisande med anledning av skuldförda 

bidrag på 12,6 mnkr som ej bedöms uppfylla kriterierna för periodisering i enlighet med lagen 

om kommunal bokföring och redovisning samt god redovisningssed. Revisorerna noterar i 

övrigt en osäkerhet gällande engångsersättningar till trafikföretag.  

 

Revisorerna bedömer att den interna kontrollen i huvudsak har varit tillräcklig.  

 

Revisorerna bedömer sammantaget att resultatet enligt årsredovisningen inte är förenligt med 

de finansiella mål och verksamhetsmål som direktionen har uppställt.  

 

Revisorerna tillstyrker att respektive fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för direktionen 

samt de enskilda medlemmarna i densamma. 

 

Fråga om ansvarsfrihet prövas av varje medlemskommun i kommunalförbundet. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Niklas Nordén, K 116/2021-4 

Årsredovisning, revisionsberättelse m.m., KS 116/2021-1,-2,-3,-5 

 

Förvaltningens förslag till beslut  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 

Förbundets direktion och dess enskilda medlemmar beviljas ansvarsfrihet för 

verksamhetsåret 2020  

 

Allmänna utskottets förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår 

Kommunstyrelsen föreslå  
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Kommunfullmäktige besluta 

 

Förbundets direktion och dess enskilda medlemmar beviljas ansvarsfrihet för 

verksamhetsåret 2020  
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§ 78 Dnr KS 137/2021 

 

Uppföljning av systematiskt arbetsmiljöarbete 2020 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta 

 

Godkänna uppföljning av det systematiska arbetsmiljöarbetet 2020. 

   

Ärendebeskrivning/Sammanfattning 

Arbetsgivaren har en skyldighet att årligen följa upp det systematiska arbetsmiljöarbetet i 

enlighet med Arbetsmiljöverkets föreskrift AFS 2001:1/AFS 2003:4 och 

Arbetsmiljölagen. 

Resultatet av uppföljningen av det systematiska arbetsmiljöarbetet (SAM) 2020 visar att 

arbetet fungerar tillfredsställande vid de flesta av kommunens arbetsplatser. 

Arbetsmiljöfrågorna diskuteras vid arbetsplatsträffar. Man följer de riktlinjer och rutiner 

som finns, både kommunövergripande och verksamhetsspecifika.  

Följande förbättringsområden finns vid en del verksamheter: 

- Rutiner för hur ändringar i Arbetsmiljölagen och nya AFS-föreskrifter tas upp i 

verksamheten 

- Genomförande av skyddsronder/arbetsmiljöronder 

- Uppdatering av introduktionsplaner för nyanställda  

- Tillbudsrapportering 

 

Vid jämförelse med 2019 års utvärdering av SAM framkommer att de 

förbättringsområden som då upptäcktes kvarstår. Det rapporteras fler tillbud än 

föregående år men uppfattningen på arbetsplatserna är att det fortfarande finns ett 

mörkertal. Det är främst den fysiska skyddsronden som är ett förbättringsområde enligt 

arbetsplatserna, men flera kommenterar att den fått stå tillbaka på grund av 

coronapandemin. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Inger Lundberg, KS 137/2021-1 

Rapport Uppföljning av systematiskt arbetsmiljöarbete i Sollefteå Kommun 2020. KS 

137/2021-2 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige godkänna 

uppföljning av det systematiska arbetsmiljöarbetet 2020. 

 

Allmänna utskottets förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår, Kommunstyrelsen föreslå, Kommunfullmäktige besluta 

Godkänna uppföljning av det systematiska arbetsmiljöarbetet 2020. 
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§ 79  Dnr KS 121/2021 

 

VA-policy 

Beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslå 

Kommunfullmäktige besluta att: 

 

- Förslaget till Sollefteå kommuns VA-policy antas. 
 

 

Komplettering från förvaltningen 

Vid utskottet för Samhällsutvecklings sammanträde 2021-04-19 föredrog verksamheten 

ett förslag till VA-policy som ska fastställas av Kommunfullmäktige. Efter det mötet har 

AFRY som är kommunens konsultstöd i arbete med hela VA-plans arbetet där bl.a. en 

VA-policy ingår föreslaget ett tillägg till en av punkterna. Det är ett tillägg som är ett 

förtydligande av vad som i grunden finns angivet i §24 Lag om allmänna vattentjänster.  

 

Ändringen motiveras med att praxis har visat att det är svårt för VA-huvudmannen att 

hävda skyldighet för fastighetsägare att betala för den allmänna vattentjänsten 

dricksvatten om behovet kan tillgodoses bättre på annat sätt, ex genom egen brunn. 

Verksamheten anser att det är lämpligt att denna justering förs in i föreslagen VA-policy.  

 

Denna ligger under kapitel ”2.2 VA-försörjning inom kommunalt verksamhetsområde” i 

den VA-policy som är föreslagen. 

 

 Tidigare skrivning i VA-policy: När ett nytt verksamhetsområde är beslutat eller ett 

befintligt utökas ska förbindelsepunkter för fastigheter inom verksamhetsområdet 

upprättas, fastighetsägare informeras och avgift för VA-anläggning ska tas ut enligt 

fastställd VA-taxa.  

 

Förslag till ny skrivning i VA-policy (ändring i rött): När ett nytt verksamhetsområde är 

beslutat eller ett befintligt utökas ska förbindelsepunkter för fastigheter inom 

verksamhetsområdet upprättas, fastighetsägare informeras och avgift för VA-anläggning 

tas ut enligt fastställd VA-taxa om inte behovet kan tillgodoses bättre på annat sätt än 

genom anslutning till den allmänna anläggningen 

 

Ärendebeskrivning 

I Vattenmyndigheten för Bottenhavets åtgärdsprogram för 2016-2021 framgår i kapitel 

2.4 de åtgärder som kommunerna är skyldiga att genomföra. Åtgärd 7 fastslår att 

kommunerna ska upprätta och utveckla VA-planer. Sollefteå kommun har sedan hösten 

2019 bedrivit ett omfattande arbete med att ta fram en heltäckande VA-plan. 

 

Vidare har Sollefteå Kommun i Översiktsplanen fastslagit att en mängd planer och 

program ska tas fram under perioden 2018-2022 bl.a. nr 12 ”Plan för långsiktig 
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vattenförsörjning i Sollefteå kommun. Planen omfattar enskilda och allmänna 

anläggningar för vatten och avlopp” 

 

VA-planering berör såväl den allmänna delen som kommunen driver samt enskild VA-

försörjning. Ungefär 75% av kommunens fastigheter har kommunal VA-försörjning och 

resterande 25% enskild. 

 

VA-policyn är en del i kommunens arbete med strategisk VA-planering för att säkerställa 

en långsiktigt hållbar VA-försörjning och utgör delsteg 2 i VA-planeringsprocessen. VA-

policyn fastställer övergripande, principiella ställningstaganden för planeringen av vatten 

och avlopp med syftet att vara ett styrande och vägledande dokument för VA-

försörjningen både inom och utanför kommunalt verksamhetsområde. 

 

Förvaltningens bedömning 

Kommunen har planeringsansvaret för hela kommunens VA-försörjning, det vill säga 

dricksvatten, spillvatten, dag- och dränvatten, både inom och utanför nuvarande verksam-

hetsområde.  

 

En strategisk och långsiktig VA-planering som omfattar hela kommunens VA-försörjning 

är kommunens viktigaste verktyg för att synliggöra problem och prioritera åtgärder för att 

kostnadseffektivt möta de utmaningar som man står inför. 

 

Det finns många fördelar med en VA-plan. Den utgör till exempel ett viktigt 

styrdokument för den kommunala planeringen och den ger bättre information, trygghet 

och tydlighet till kommunmedborgare och verksamhetsutövare.  

 

VA-planen ger en helhetsbild av vattenfrågorna i den kommunala organisationen. Miss-

tagen blir färre då kommunen arbetar strategiskt och metodiskt med VA-planeringen, 

vilket leder till ekonomiska fördelar.  

En bättre VA-planering leder dessutom till att det blir mer förutsägbart vilka kostnader 

som blir aktuella i framtiden.  

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningens förslag till VA-policy för Sollefteå kommun antas 

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 

Ärendet i sig bedöms inte ha några direkta ekonomiska konsekvenser. De ekonomiska 

konsekvenserna handlar till stor del om hur den föreslagna VA-policyn förverkligas och 

vilka ställningstaganden som realiseras. Dessa uppstår över tid då arbetet tydligt pekar på 

att det kommer krävas avsevärda tillskott både ekonomiskt och personellt. Till detta finns 

egentligen inga alternativ, det är orimligt att tro att denna helt nödvändiga infrastruktur 

ska genomgå ytterligare försämringar samt att användarna skulle acceptera detta. 

Huvudprincipen för allt arbete med VA-försörjningen bör vara att de ska bäras av taxor 

och avgifter för det område som berörs. 
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Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Åke Gullersbo – KS 121/2021-1, 4 

Förslag till VA-policy – KS 121/2021- 5 

 

Utskottet för Samhällsutvecklingsförslag till beslut 

Utskottet för Samhällsutveckling föreslår 

Kommunstyrelsen föreslå 

Kommunfullmäktige besluta att: 

 

- Förslaget till Sollefteå kommuns VA-policy antas. 
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§ 80  Dnr KS 113/2021 

 
Samverkansavtal Y-renhållare – för att främja nyttan med cirkulär 
ekonomi 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

- att ingå samverkansavtal och uppdra till behörig firmatecknare att underteckna 

detta. 

 

Ärendebeskrivning 

Kommunerna i Västernorrland har sedan 2010 haft ett samarbete i ett specifikt avfalls-

projekt ”Y-renhållare” med kontinuerligt informationsutbyte och samverkan kring 

avfallsfrågor. Syftet med detta avtal är att parterna ska utveckla arbetet kring samverkan. 

 

Avtalstiden är 2021-07-01 t.o.m. 2025-07-01.  

 

Samverkan regleras via samverkansavtal enligt ny upphandlingslagstiftning som trätt 

ikraft 2017-01-01. Samverkansavtal regleras i 3 kap 17 § i nya lagen om offentlig 

upphandling ”Upphandling mellan upphandlande myndigheter”. Syftet är att 

upphandlande myndigheter (exempelvis kommuner) ska kunna samverka utan 

upphandlingsskyldighet om upphandlingen reglerar ett samarbete rörande offentliga 

tjänster som strävar till att uppnå myndigheternas gemensamma mål. Det ska avse ett 

allmänintresse. 

 

Avsikten med avtalet är att samverka i syfte att främja hållbar utveckling av avfallsverk-

samheten främst kopplat till service och kvalitet, klimat- och kretsloppsanpassning. 

 

De övergripande målen i avtalet är: 

 

1. Samordna mål i kommunernas planer för avfallsförebyggande och hållbar 

avfallshantering; 

a. tillgodose avfallsrelaterade mål i Agenda 2030, EU direktiv och Sveriges 

miljömål 

b. uppnå nationella lagar och krav 

 

2. tillsammans driva utveckling av kommunernas planer för avfallsförebyggande och 

hållbar avfallshantering, detta i syfte att nå EUs avfallsdirektiv. 

 

3. hushållen erbjuds god service och en hållbar avfallshantering på ett 

kostnadseffektivt sätt 

 

4. alla blir vinnare i helheten och det finns långsiktiga ekonomiska och miljömässiga 

incitament för alla parter 
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Förvaltningens bedömning 

Avtalet innebär en fördjupning av det framgångsrika samarbete som vi har haft inom länet 

under flera år. Det är en stor fördel för en relativt liten kommun som Sollefteå att kunna 

dra nytta av andra kommuners arbete och erfarenheter.  

 

En av de viktigare frågorna för Sollefteå kommun att samverka kring är behandling av 

insamlat utsorterat matavfall, som kommunen har beslutat att införa under 2024. Detta 

samverkansavtal möjliggör att kommunen kan teckna avtal direkt med Hemab om rötning 

av matavfallet, utan att behöva upphandla tjänsten. Det är en stor fördel eftersom vi då är 

garanterade en miljöriktig behandling av matavfallet på ett relativt kort transportavstånd.  

 

Andra frågor som är aktuella framöver inom avfallsområdet där samverkan kan bli aktuell 

är till exempel insamling av returpapper som kommunerna får ansvar för från och med 

2022.  

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Att kommunen ska ingå samverkansavtalet.   

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
Att ingå avtalet ger inga extra kostnader jämfört med idag, eftersom vi redan betalar vår 

andel i den sammankallande personens tjänst. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande: Åsa Eriksson, KS 113/2021-1 

Samverkansavtal – För att främja nyttan med cirkulär ekonomi – KS 113/2021-2 

 

Utskottet för Samhällsutvecklings förslag till beslut 

Utskottet för Samhällsutveckling föreslår 

Kommunstyrelsen besluta  

 

- att ingå samverkansavtal och uppdra till behörig firmatecknare att underteckna 

detta. 
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§ 81 Dnr KS 217/2020 

 
Exploatering del av Sollefteå Prästbord 1:66 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslå 

Kommunfullmäktige besluta 

 

-   att 600 tkr ombudgeteras från Stadsnäts investeringsbudget 2021 till Tekniska 

enhetens investeringsbudget 2021 för att användas till exploatering av den nya 

detaljplanen för Sollefteå-Prästbord 1:66. 

 

-  att resterande summa, 1 070 000 kr, ska inarbetas i budget för 2022-2024 

 

- att uppdra till förvaltningen att påbörja nödvändiga åtgärder för att exploatera den 

nya detaljplanen för Sollefteå-Prästbord 1:66. 

 

- att uppdra till förvaltningen att ingå avtal och andra överenskommelser som 

krävs för att försälja mark inom detaljplanen enligt planhandlingarna. 
 

Ärendebeskrivning 

En ny detaljplan har antagits för det aktuella området. Planen medger upprättande av sju 

stycken nya tomter avsedda för villabebyggelse. För att kommunen ska kunna genomföra 

en försäljning av dessa tomter krävs att kommunen genomför att antal åtgärder i form av 

fastighetsrättsliga åtgärder samt utbyggnad av bland annat VA-ledningar och vägnät. 

 

För detta har förvaltningen upprättat en exploateringskalkyl för försäljning av samtliga 

tomter samt de kostnader som projektet omfattar. Tomterna ska försäljas till ett marknads-

mässigt värde och vid en försäljning av samtliga tomter bedöms exploateringen kunna ske 

med ett mindre överskott. 

 

I bland annat ljuset av kommande försvarsetablering bedöms en efterfrågan uppstå av 

villatomter i bra lägen och som är större än de som finns att tillgå i dagsläget. 

Förvaltningen har redan nu mottagit flera förfrågningar om dessa tomter som föreslås 

exploateras. 

 

Förvaltningens bedömning 

I planhandlingarna framkommer att kommunen har ett behov av att öka sin planberedskap 

varför denna plan togs fram. Tomterna i denna plan har gjort större för att möta dagens 

krav och önskemål från köpare och exploatörer. Historiskt skapades tomter på runt 1 000 

m2, denna plan har 7 stycken tomter mellan ca 1 700 – 2 200 m2. Vidare möjliggör 

planen att tre stycken befintliga fastigheter kan utökas. 

 

Kommunens bostadsförsörjningsprogram 2018-04-23 anger att ”För att möta framtida 

behov behöver kommunen strategiskt se över möjliga markförvärv i attraktiva områden 
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och arbeta med nya detaljplaner……”. Planen och exploateringen går alltså i linje med 

det tidigare framtagna programmet. 

 

Det aktuella området ägs sedan tidigare av kommunen så inga kostnader uppstår i detta 

fall för ett markförvärv. Vidare så finns delar av VA-infrastrukturen redan utbyggd, det 

som tillkommer är upprättande av nya servisledningar. Vad gäller kostnader för detta så 

bekostas dessa av VA-kollektivet genom att anslutningsavgifter tas ut. Dock medför 

exploateringen en viss kostnad då ledningar på en delsträcka måste flyttas då denna plan 

inte är i överensstämmelse med den plan/illustration som fanns vid den ursprungliga VA-

utbyggnaden i slutet på 1970-talet. Ledningarna är därför felplacerade sett till den nya 

detaljplanen. 

 

Försäljningspriset för tomterna grundar sig på oberoende värdering daterad 2021-03-26 

och är föreslagna utgångspriser. Processen för själva försäljningen kan komma att ske 

genom att kommunen anlitar fristående mäklartjänster för att hantera ett oberoende 

anbudsförfarande. Detta kan vara lämpligt även då kommunen inte har någon tomtkö 

längre och därför måste ett rättvist förfarande tillämpas som ger alla intresserade 

möjlighet att deltaga. Försäljning kommer vara villkorat med att bygglov söks inom en 

viss period så att inte spekulativa köp kan förekomma. 

 

Projektet avses att påbörjas under hösten 2021 med de fastighetsrättsliga delarna samt 

VA-ledningsarbeten, för att därefter fortsätta våren 2022 med anläggande av väg, 

vägbelysning och grönytor. Denna tidplan medger då att tomterna kan börja exploateras 

sommaren/hösten 2022. Den totala investeringen uppgår till 1.67 mnkr och intäkterna till 

2,33 mnkr. Intäkterna utgår från den värdering som är gjord där föreslagna utgångspriser 

finns för samtliga nya tomter samt den kompletteringsmark som planen med ger att tre 

befintliga fastigheter kan förvärva för utökning 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

- att utöka Tekniska enhetens investeringsbudget 2021 med 1.670.000 kr, att använda för 

exploatering av den nya detaljplanen för Sollefteå-Prästbord 1:66. 

 

- att ge kommunstyrelseförvaltningen i uppdrag att påbörja nödvändiga åtgärder för att 

exploatera den nya detaljplanen för Sollefteå-Prästbord 1:66. 

 

- att ge kommunstyrelseförvaltningen i uppdrag att ingå avtal och andra överenskommelser som 

krävs för att försälja mark inom detaljplanen enligt planhandlingarna.  

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
Kostnaderna för exploateringen kommer att belasta de tomter som avstyckas. Vid 

försäljnings skrivs värdet av fastigheterna inkl. exploateringskostnaderna ner. 

Kalkylen visar att projektet kan vara helt finansierat vid en försäljning av 5-6 nya tomter. 
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Utgifter Tkr Inkomster Tkr 

Fastighetsrättsliga och lösen 

arrende   

350 Försäljning 7 st. byggklara tomter* 2 175 

Flytt av VA-ledningar    270 Försäljning kompletteringsmark 3 st. 

tomter 

158 

Anläggande ny väg och grön-

område  

960   

Vägbelysning  90   

Summa utgifter 1 670 Summa inkomster 2 333 

*Ev. mäklararvode avgår om sådan anlitas 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Anna Törner – KS 217/2020-7 

 

Utskottet för Samhällsutvecklings förslag till beslut 

Utskottet för Samhällsutveckling föreslår 

Kommunstyrelsen föreslå 

Kommunfullmäktige besluta 

 

-   att 600 tkr ombudgeteras från Stadsnäts investeringsbudget 2021 till Tekniska 

enhetens investeringsbudget 2021 för att användas till exploatering av den nya 

detaljplanen för Sollefteå-Prästbord 1:66. 

 

-  att resterande summa, 1 070 000 kr,  ska inarbetas i budget för  2022-2024 

 

- att uppdra till förvaltningen att påbörja nödvändiga åtgärder för att exploatera den 

nya detaljplanen för Sollefteå-Prästbord 1:66. 

 

- att uppdra till förvaltningen att ingå avtal och andra överenskommelser som 

krävs för att försälja mark inom detaljplanen enligt planhandlingarna. 
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§ 82 Dnr KS 311/2020 

 

Ändring av detaljplan för del av Hågesta 3:115 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

- att anta detaljplanen för Hågesta 3:115 
 

Information 

Matti Heino, fysiskplanerare informerar om ärendet. Kommunstyrelsen ges möjlighet att 

ställa frågor. 

 

Ärendebeskrivning 

Syftet med planändringen är att lägga till användningen besöksanläggning till den 

befintliga användningen bostäder samt att utöka tillåten byggnadsarea från 500 m2 till 

1200 m2. Detta för att skapa en mer flexibel användning av området. Fastighetsägaren har 

för avsikt att uppföra en padelhall innehållande fyra banor. 

 

Planförslaget har varit på samråd under tiden 23 februari till 19 mars 2021. Information 

om upprättat planförslag skickades till samtliga enligt fastighetsförteckning och sändlista. 

Planhandlingar har även funnits att ta del av på miljö- och byggenheten i Sollefteå 

kommunhus. 

Under samrådstiden kom det in 5 skriftliga yttranden. Framförda synpunkter vid samrådet 

finns redovisade i en separat samrådsredogörelse. 

Planförslaget har varit utställt för granskning under tiden 25 mars till 9 april 2021. Under 

granskningstiden har handlingarna varit tillgängliga för allmänheten i kommunhuset och 

på kommunens webbsida. Kungörelse om granskningen har funnits på kommunens 

anslagstavla. Ett meddelande om granskningen  skickades till samtliga som framfört 

synpunkter under samrådet.  

 

Förvaltningens bedömning 

Förvaltningen anser att ändringen av detaljplanen för rubricerat område är utfört i enlighet 

med uppdraget. Med detta är förvaltningens bedömning att Kommunstyrelsen kan god-

känna förslaget och ta beslut om antagande av ändringen av detaljplanen. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Att detaljplanen för Hågesta 3:155 antas. 

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
Ändringen av detaljplanen föranleder inga kommunala kostnader. Sökanden bekostar 

ändringen av detaljplanen.   

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Matti Heino – KS 311/2020-13 
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Plankarta 

Planbeskrivning 

Undersökning 

Samrådsredogörelse 

Granskningsutlåtande 

 

Utskottets för Samhällsutvecklings förslag till beslut 

Utskottet för Samhällsutveckling föreslår 

Kommunstyrelsen besluta  

 

- att anta detaljplanen för Hågesta 3:115 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Ansvarig handläggare 
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§ 83 KS/126/2021 

 

Socialtjänstens kvalitetsberättelse 2020 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

att godkänna upprättad kvalitetsberättelse för 2020. 

 

att införa kvalitetsdialoger med enhetschefer inom äldreomsorg, funktionsstöd, hälso- och 

sjukvård samt individ- och familjeomsorg, med start efter årsskiftet 2021/2022.  

 

Information 

Lena Andersson, Socialtansvarigsamordnare samt Ann-Katrin Lundin, Socialchef 

informerar om ärendet. Föredra även identifierade utvecklingsområden för 2021. 

 

Ärendebeskrivning 

Enligt Socialstyrelsens författningssamling (SOSFS 2011:9), 7 kap. 1 § bör vårdgivare 

som omfattas av 1 kap. 1 § 1 och 2 eller den som bedriver socialtjänst eller verksamhet 

enligt lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade varje år upprätta en 

sammanhållen kvalitetsberättelse. Detta bör göras med dokumentationen som 

utgångspunkt.  

 

Syftet med kvalitetsberättelsen är att ge en samlad bild av hur kvalitetsarbetet genomförts 

under 2020, vilka åtgärder som vidtagits för att säkra kvaliteten i verksamheten och vilka 

resultat som uppnåtts. Kvalitetsberättelsen omfattar socialtjänstens samtliga 

verksamheter, dock görs en särskild redovisning av kvalitet i hälso- och sjukvården i 

patientsäkerhetsberättelsen för 2020.   

 

Kvalitetsberättelsen för 2020 har sitt fokus på den pandemi som på olika sätt påverkat 

kvalitetsarbetet i många verksamheter.  

 

Beslutsunderlag 

- Socialtjänstens kvalitetsberättelse 2020, KS 126/2021-1 

- Förvaltningsyttrande, Lena Andersson, Ann-Katrin Lundin, KS 126/2021-2 

 

Utskottet för Vård och omsorgs förslag till beslut 

Utskott för vård och omsorg föreslår kommunstyrelsen att godkänna upprättad 

kvalitetsberättelse för 2020. 

 

Utskottet för vård och omsorg föreslår Kommunstyrelsen beslutar att införa 

kvalitetsdialoger med enhetschefer inom äldreomsorg, funktionsstöd, hälso- och sjukvård 

samt individ- och familjeomsorg, med start efter årsskiftet 2021/2022.  

 

Skicka till Ansvarig handläggare  
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§ 84 Dnr KS 170/2020 

 

Svar på remiss: Bussgods i Västernorrland AB:s framtid 
Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta  

att förorda Alt 1 – Förvärv av 1/3 av aktierna i Bussgods i Norr AB. 

Information 

Maria Lindsbo, utredare, informerar om ärendet och det förslag till svar som 

förvaltningen föreslår. 

Ärendebeskrivning 

Förbundsdirektionen önskar få samtliga förbundsmedlemmars ställningstagande i form av 

beslut om vilket av nedanstående två alternativ som föredras. 

Alt 1 – Förvärv av 1/3 av aktierna i Bussgods i Norr AB, eller 

Alt 2 – Inleda en försäljning av Bussgods i Västernorrland AB 

Bakgrund 

Regionala Kollektivtrafikmyndighetens förbundsdirektion har diskuterat och berett frågan 

om Bussgods i Västernorrland AB:s framtid. Efter flera utredningar har två alternativ 

tagits fram, det ena att sälja verksamheten och det andra att efter ett erbjudande från 

Bussgods i Norr AB att förvärva aktier i bolaget och därigenom bli delägare i Bussgods i 

Norr AB (Norrbotten och Västerbotten). 

Vid förbundsdirektionens senaste sammanträde beslutade direktionen att föreslå 

medlemmarna att fatta beslut om: 

1. I första hand att besluta att förvärva 1/3 av aktierna i Bussgods i Norr AB. 

2. I andra hand att besluta om att inleda en försäljning av Bussgods Västernorrland AB. 

Gällande förbundsordningen anger under punkt 15 följande: 

”Kommunalförbundet får inte bilda eller förvärva andelar/aktier i företag utan 

förbundsmedlemmarnas godkännande. Kommunalförbundet får inte avveckla eller sälja 

andelar/aktier i företag utan förbundsmedlemmarna godkännande”. 

Förbundsordningen kräver således att samtliga förbundsmedlemmar måste godkänna ett 

av alternativen för att det ska kunna verkställas. I annat fall kommer verksamheten i 

Bussgods i Västernorrland AB att fortsätta tills vidare. 

Av den utredning som föreligger, benämnd ”Utredningar på uppdrag av KTM”, framgår 

att en försäljning av bolaget är förenat med kostnader i form av köp av inventarier, 

avvecklingskostnader och eventuellt även driftbidrag. 
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Förvaltningens bedömning 

Under 2020 genomförde Ramböll inom ramen för Koll2020 en glesbygdsutredning 

gällande Sollefteå kommun. I rapporten framförs följande beträffande bussgods. 

När resandeunderlaget är bristande kan det vara klokt att nyttja bussfordonen till mer än 

bara ett persontransportmedel. I norra Sverige finns idag något som kallas för bussgods. 

Bussgods är en funktion som innebär att bussarna inte enbart används som persontrans-

porter, utan även som post- och pakettransporter. Tanken bakom funktionen är att inte 

göra transporter ”i onödan”, dvs halvtomma pakettransporter eller halvtomma 

persontransporter. 

Detta är något som bör vara intressant att arbeta vidare med i Sollefteå kommun, då 

resandet generellt sett är lägre på linjerna som trafikerar kommunen. Dessutom bör paket-

leveranser, som blir allt vanligare, vara relativt komplicerade att planera. Att då 

kombinera paketutlämning med busstransporter är ett sätt att effektivisera två olika 

branscher. 

Framtida paketutlämning kan ske vid föreslagna noder där paket kan hämtas direkt vid 

hållplats/nod. Platsen bör ha bevakning för ökad trygghet. Exempel på detta är instabox, 

som i princip är paketuthämtning i boxar. Finns liknande exempel med matutlämning där 

matkassen sedan hämtas ut i en box. 

En försäljning av bolaget skulle innebära att de synergier som kan uppnås om bussgods 

kombineras, och även utökas, med den befintliga kollektivtrafiken helt uteblir. Dessutom 

kommer fler fordon att trafikera våra vägar. 

Mot bakgrund av bussgodsets betydelse i glesbygd och de ekonomiska aspekterna anser 

förvaltningen att alternativ 1 – Förvärv av 1/3 av aktierna i Bussgods i Norr AB är det 

mest attraktiva. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att förorda Alt 1 – Förvärv av 1/3 

av aktierna i Bussgods i Norr AB. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Maria Lindsbo, utredare KS 170/2020-5 

Remiss, KS 170/2020-4 

Förbundsdirektionens protokoll 2021-03-16 samt 2021-02-26, KS 170/2021-2,-3 

Mindre rapport om utredning av Bussgods i Västernorrland framtid, KS 170/2021-1 

 

Förslag till beslut på mötet 

Ulf Breitholtz (V) med biträde av Maria Wennberg (C) och John Åberg (S) föreslår bifall 

till förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

  



 36 (62) 

 
    

Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-05-11 

 

 

§ 85     Dnr KS 49/2021   

 

Begäran om tillstyrkan avseende ansökan från wpd Onshore 
Vaberget AB om tillstånd för vindkraftpark Vaberget, Sollefteå 
kommun 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta 

Att bifalla ansökan. 

Reservation 

Roger Westerlund (-) samt samtliga ledamöter i Västrainitiativet reserverar sig till förmån 

för avslag. 

Jäv 

Johan Andersson (C) anmäler jäv och deltar inte i ärendet. 

Ordförande 

Birgitta Häggkvist (VI) är ordförande på denna punkt. 

Information 

Maria Lindsbo, utredare, informerar om ärendet. Kommunstyrelsen ges möjlighet att 

ställa frågor. 

Ärendebeskrivning 

Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 26 april 2021 återremitterades ärendet då det 

ansågs att det råder osäkerhet om ärendet är en ny ansökan eller en ändringsansökan samt 

att ärendet inte följer antagen översiktsplan. 

Utredning 

Fråga om ärendet är en ny ansökan eller en ändringsansökan 

Ansökan omfattar uppförande och drift av gruppstation om 8 vindkraftverk med den 

maxi-mala totalhöjden 250 meter. För vindkraftparken finns idag ett gällande tillstånd till 

att an-lägga och driva 10 vindkraftverk med den maximala totalhöjden 203 meter. 

Enligt Miljöprövningsdelegationen vid Länsstyrelsen Västernorrland är detta är en helt ny 

ansökan. 

Ärendet är således en ny ansökan. 

Oavsett hur man ser på ansökan finns det tre möjliga alternativ vid ett avslag då det redan 

finns ett gällande tillstånd. 
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 Beslut Resultat 

Alt 1                    Alt 2                    Alt 3 

Nya ansökan  Bifall Bolaget bygger 

250 m 

  

 Avslag Bolaget bygger 

203 m 

Bolaget säljer 

tillståndet 

Bolaget avstår 

från att bygga 

Ändringsansökan  Bifall Bolaget bygger 

250 m 

  

 Avslag Bolaget bygger 

203 m 

Bolaget säljer 

tillståndet 

Bolaget avstår 

från att bygga 

 

Ärendet följer inte antagen Översiktsplan 

Av översiktsplan antagen 2017-08-28 framgår följande. 

Kommunen avser inte bevilja ansökningar om utbyggnad av storskalig elproduktion ex. 

vindbruk, innan en kommunal plan för energiförsörjning tagits fram och beslutats. 

Däremot, i områden som redan är starkt präglat av vindkraft, kan ansökan prövas. 

Av till planen bifogad karta 1.4 framgår att Vaberget är utpekat som vindkraftsområde. 

Karta 1.4 Skydd & Utpekande 

 

Översiktsplanen ska spegla den politiska majoritetens uppfattning och beslutas av kom-

munfullmäktige. Översiktsplanen är inte juridiskt bindande men ska ge vägledning för 

beslut om hur mark- och vattenområden ska användas och hur den byggda miljön ska 

användas, utvecklas och bevaras. (Boverket) 
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Utvidgning av rättsläget samt förklaring till ny ansökan 

Bolaget har valt att inkomma med en ny ansökan i stället för en ändringsansökan då rätts-

praxis beträffande hur 16 kap. 2 a § miljöbalken (ändringstillstånd) ska tolkas är osäkert. 

Bolaget anger beträffande detta följande. 

Höjningar av vindkraftsparker har hittills genomförts med lagstöd i 16 kap. 2 a § 

miljöbalken. Denna paragraf har följande formulering ”Vid ändring av en miljöfarlig 

verksamhet får tillståndet begränsas till att enbart avse ändringen (ändringstillstånd).” 

Enligt en dom i mark- och miljödomstolen vid Nacka tingsrätt (mål M 5761-17, dom 

meddelad 2019-03-26) avseende Eolus vindkraftspark Ölme i Kristinehamns kommun 

bedömdes det saknas laga stöd för att denna paragraf kan användas för att söka 

ändringstillstånd för höjning av vindkraftverk. Domen är överklagad och avgörande från 

mark- och miljööverdomstolen beräknas komma under våren 2020. 

På grund av rådande osäkerhet kring rättsläget har wpd och Eolus valt att hantera 

höjningen som en helt ny ansökan enligt 9 kap. Miljöbalken för vindkraftspark Vaberget. 

I denna ansökan kommer den enda riktiga ändringen vara totalhöjden och antal 

vindkraftverk, allt annat följer det redan lagakraftvunna tillstånden. Om bolagen inte får 

tillstånd för de 250 m höga vindkraftverken kommer parken uppföras med 203 m höga 

verk. Om bolagen får tillstånd för 250 m höga vindkraftverk kommer tillstånden för 203 

m höga verk att återtas. 

Mark- och miljööverdomstolen meddelade den 5 oktober 2020 dom i målet. Domstolen 

konstaterar att en ändring av en verksamhet kan prövas inom ramen för en ansökan om 

ändringstillstånd i de fall där det är möjligt att på grundval av en ändringsansökan på ett 

godtagbart sätt bedöma de miljöeffekter som ändringen av verksamheten medför, under 

förutsättning att det med hänsyn till övriga omständigheter kan anses lämpligt. Då det mot 

bakgrund av att det befintliga tillståndet meddelades inom en relativ närtid, att den 

tekniska utvecklingen avseende vindkraftverk är snabb, att höjningen av vindkraftverken 

innebär en produktionsökning och att det inte har framkommit att det skett några 

väsentliga förändringar i omgivningen delar Mark- och miljööverdomstolen den 

bedömningen. Den ansökta ändringen har alltså varit möjlig att pröva inom ramen för ett 

ändringstillstånd. 

Detta har dock ingen betydelse för nu aktuell ansökan. 

 

Förslag till beslut på mötet 

Roger Johansson (VI) med biträde av Ulrika Bergman (VI) och Roger Westerlund (-) 

föreslår avslag på ansökan. 

 

Maria Wennberg (C) med biträde av Ulf Breitholtz (V) föreslår bifall till ansökan. 

 

Linus Källgren (VI) begär att få infoga följande anteckning;  

Den 26/4 återremitterades ärendena rörande Vaberget och begäran om tillstyrkan till 

exploatering. Frågan behandlas idag på KS och i handlingarna finns ett dokument 

benämnt "Kompletterande information om vindkraftprojekt Vaberget". Dokumentet ger 
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svar på en del frågor som nämndes på KF den 26/4, dock framgår det inte om det är ett 

förvaltningsyttrande eller ens vem som är avsändare. Under informationspunkten 

framkommer det att dokumentet är inskickat på eget initiativ av bolagen ifråga (wpd och 

eolus). 

VI anser att det, i alla handlingar, som tillsänds ledamöter i Sollefteå kommun tydligt 

måste framgå vem avsändaren är och när handlingen skrevs. 

Beslutsgång 

Ordförande Birgitta Häggkvist (VI) frågar om anteckning ska få läggas till protokollet. 

Finner så. 

 

Ordförande frågar om Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige att bifalla eller 

avslå ansökan. 

Finner avslag. 

 

Omröstning begärs och genomförs. 

 

Omröstning 

Ordförande redogör för att en Ja-röst läggs på avslag och Nej-röst för bifall till ansökan. 

 

Omröstningsresultat 

Med 4 Ja-röster och 11 Nej-röster finner ordförande att Kommunstyrelsen beslutar att 

föreslå Kommunfullmäktige att bifalla ansökan. Se nedan. 

 

Omröstning § 85 

 
§ 85 Beslutsgång  
Maria Wennberg (C) N 
Anton Ångman (C) N 
Birgitta Häggqvist (VI) J 
Ulrika Bergman (VI) J 
Roger Johansson (VI) J 
Kjell-Åke Sjöström (V) N 
Ulf Breitholtz (V) N 
John Åberg (S) N 
Åsa Sjödén (S) N 
Tommy Svensson (S) N 
Lillemor Edholm (S) N 
Lennart Önblad (S) N 
Åsa Nilsson (S) N 
Roger Westerlund (-) J 
Monica Tirri (C) N 
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§ 86   Dnr KS 48/2021   

 

Begäran om tillstyrkan avseende ansökan från Eolus Vind AB 
om tillstånd för vindkraftpark Vaberget, Sollefteå kommun 
Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta 

Att bifalla ansökan. 

Reservation 

Roger Westerlund (-) och samtliga ledamöter i Västrainitiativet reserverar sig till förmån 

för avslag på ansökan. 

Jäv 

Johan Andersson (C) anmäler jäv och deltar inte i ärendet. 

Ordförande 

Birgitta Häggkvist (VI) är ordförande på denna punkt. 

Information 

Maria Lindsbo, utredare, informerar om ärendet. Kommunstyrelsen ges möjlighet att 

ställa frågor. 

Ärendebeskrivning 

Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 26 april 2021 återremitterades ärendet då det 

ansågs att det råder osäkerhet om ärendet är en ny ansökan eller en ändringsansökan samt 

att ärendet inte följer antagen översiktsplan. 

Utredning 

Fråga om ärendet är en ny ansökan eller en ändringsansökan 

Ansökan omfattar uppförande och drift av gruppstation om 8 vindkraftverk med den 

maxi-mala totalhöjden 250 meter. För vindkraftparken finns idag ett gällande tillstånd till 

att anlägga och driva 10 vindkraftverk med den maximala totalhöjden 203 meter. 

Enligt Miljöprövningsdelegationen vid Länsstyrelsen Västernorrland är detta är en helt ny 

ansökan. 

Ärendet är således en ny ansökan. 

Oavsett hur man ser på ansökan finns det tre möjliga alternativ vid ett avslag då det redan 

finns ett gällande tillstånd. 
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 Beslut Resultat 

Alt 1                 Alt 2                Alt 3 

Nya ansökan  Bifall Bolaget bygger 

250 m 

  

 Avslag Bolaget bygger 

203 m 

Bolaget säljer 

tillståndet 

Bolaget avstår 

från att bygga 

Ändringsansökan  Bifall Bolaget bygger 

250 m 

  

 Avslag Bolaget bygger 

203 m 

Bolaget säljer 

tillståndet 

Bolaget avstår 

från att bygga 

 

Ärendet följer inte antagen Översiktsplan 

Av översiktsplan antagen 2017-08-28 framgår följande. 

Kommunen avser inte bevilja ansökningar om utbyggnad av storskalig elproduktion ex. 

vindbruk, innan en kommunal plan för energiförsörjning tagits fram och beslutats. Däre-

mot, i områden som redan är starkt präglat av vindkraft, kan ansökan prövas. 

Av till planen bifogad karta 1.4 framgår att Vaberget är utpekat som vindkraftsområde. 

Karta 1.4 Skydd & Utpekande 

 

Översiktsplanen ska spegla den politiska majoritetens uppfattning och beslutas av 

kommunfullmäktige. Översiktsplanen är inte juridiskt bindande men ska ge vägledning 
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för beslut om hur mark- och vattenområden ska användas och hur den byggda miljön ska 

användas, utvecklas och bevaras. (Boverket) 

Utvidgning av rättsläget samt förklaring till ny ansökan 

Bolaget har valt att inkomma med en ny ansökan i stället för en ändringsansökan då rätts-

praxis beträffande hur 16 kap. 2 a § miljöbalken (ändringstillstånd) ska tolkas är osäkert. 

Bolaget anger beträffande detta följande. 

Höjningar av vindkraftsparker har hittills genomförts med lagstöd i 16 kap. 2 a § 

miljöbalken. Denna paragraf har följande formulering ”Vid ändring av en miljöfarlig 

verksamhet får tillståndet begränsas till att enbart avse ändringen (ändringstillstånd).” 

Enligt en dom i mark- och miljödomstolen vid Nacka tingsrätt (mål M 5761-17, dom 

meddelad 2019-03-26) avseende Eolus vindkraftspark Ölme i Kristinehamns kommun 

bedömdes det saknas laga stöd för att denna paragraf kan användas för att söka 

ändringstillstånd för höjning av vindkraftverk. Domen är överklagad och avgörande från 

mark- och miljööverdomstolen beräknas komma under våren 2020. 

På grund av rådande osäkerhet kring rättsläget har wpd och Eolus valt att hantera 

höjningen som en helt ny ansökan enligt 9 kap. Miljöbalken för vindkraftspark Vaberget. 

I denna ansökan kommer den enda riktiga ändringen vara totalhöjden och antal 

vindkraftverk, allt annat följer det redan lagakraftvunna tillstånden. Om bolagen inte får 

tillstånd för de 250 m höga vindkraftverken kommer parken uppföras med 203 m höga 

verk. Om bolagen får tillstånd för 250 m höga vindkraftverk kommer tillstånden för 203 

m höga verk att återtas. 

Mark- och miljööverdomstolen meddelade den 5 oktober 2020 dom i målet. Domstolen 

konstaterar att en ändring av en verksamhet kan prövas inom ramen för en ansökan om 

ändringstillstånd i de fall där det är möjligt att på grundval av en ändringsansökan på ett 

godtagbart sätt bedöma de miljöeffekter som ändringen av verksamheten medför, under 

förutsättning att det med hänsyn till övriga omständigheter kan anses lämpligt. Då det mot 

bakgrund av att det befintliga tillståndet meddelades inom en relativ närtid, att den 

tekniska utvecklingen avseende vindkraftverk är snabb, att höjningen av vindkraftverken 

innebär en produktionsökning och att det inte har framkommit att det skett några 

väsentliga förändringar i omgivningen delar Mark- och miljööverdomstolen den 

bedömningen. Den ansökta ändringen har alltså varit möjlig att pröva inom ramen för ett 

ändringstillstånd. 

Detta har dock ingen betydelse för nu aktuell ansökan. 

Förslag till beslut på mötet 

Ulrika Bergman (VI) med biträde av Roger Westerlund (-) och Roger Johansson (VI) 

föreslår avslag på ansökan. 

Maria Wennberg (C) med biträde av Ulf Breitholtz (V) föreslår bifall till ansökan. 

Linus Källgren (VI) begär att få infoga följande anteckning;  
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Den 26/4 återremitterades ärendena rörande Vaberget och begäran om tillstyrkan till 

exploatering. Frågan behandlas idag på KS och i handlingarna finns ett dokument 

benämnt "Kompletterande information om vindkraftprojekt Vaberget". Dokumentet ger 

svar på en del frågor som nämndes på KF den 26/4, dock framgår det inte om det är ett 

förvaltningsyttrande eller ens vem som är avsändare. Under informationspunkten 

framkommer det att dokumentet är inskickat på eget initiativ av bolagen ifråga (wpd och 

eolus). 

VI anser att det, i alla handlingar, som tillsänds ledamöter i Sollefteå kommun tydligt 

måste framgå vem avsändaren är och när handlingen skrevs. 

Beslutsgång 

Ordförande Birgitta Häggkvist (VI) frågar om anteckning ska få läggas till protokollet. 

Finner så. 

 

Ordförande frågar om Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige att bifalla eller 

avslå ansökan. 

Finner bifall. 

 

Omröstning begärs och genomförs. 

 

Omröstning 

Ordförande redogör för att en Ja-röst läggs på avslag och Nej-röst för bifall till ansökan. 

 

Omröstningsresultat 

Med 4 Ja-röster och 11 Nej-röster finner ordförande att Kommunstyrelsen beslutar att 

föreslå Kommunfullmäktige att bifalla ansökan. Se bilaga. 

 

Omröstningsbilaga § 86 
§ 86 Beslutsgång  
Maria Wennberg (C) N 
Anton Ångman (C) N 
Birgitta Häggqvist (VI) J 
Ulrika Bergman (VI) J 
Roger Johansson (VI) J 
Kjell-Åke Sjöström (V) N 
Ulf Breitholtz (V) N 
John Åberg (S) N 
Åsa Sjödén (S) N 
Tommy Svensson (S) N 
Lillemor Edholm (S) N 
Lennart Önblad (S) N 
Åsa Nilsson (S) N 
Roger Westerlund (-) J 
Monica Tirri (C) N 
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§ 87     Dnr KS 136/2021   

 

Kriterier för föreningsstöd 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

- Att kommunstyrelsen fastställer principer och prioriteringsordning enligt yttrandet. 

- Att en parlamentariskgrupp ska ta fram förslag till fördelning inför kommande 

Kommunstyrelse. 

Ärendebeskrivning/Sammanfattning 

Den pågående pandemin fortsätter att påverka föreningslivet negativt. Ett antal föreningar 

har aviserat att de är i behov av stöd för att kunna fortsätta verksamheten. Därför föreslår 

förvaltningen att kommunstyrelsen beslutar om en ny omgång med föreningsstöd på 

grund av rådande pandemi. 

Förvaltningens bedömning 

December 2020 fattade kommunstyrelsen beslut om att avsätta 300 000 kronor till stöd 

för föreningar för att lindra effekterna av den pågående pandemin. Därefter har ett antal 

föreningar ansökt om ytterligare medel som ska betalas utöver norm. 

Förvaltningen anser, precis som tidigare, att det är problematiskt att fortsätta att löpande 

hantera enskilda ansökningar om bidrag utöver norm då behovet tycks vara stort. Istället 

bör en ny omgång av föreningsstöd utlysas och att samtliga föreningar som uppfyller 

kriterierna uppmanas att inkomma med en ansökan. 

Kommunstyrelsen i april beslutade att återremittera ärendet om föreningsstöd för att 

lindra effekterna av den pågående pandemin för att förtydliga kriterierna. 

Förvaltningens förslag är kriterier enligt följande, 

Prioriteringsordning bland föreningar, 

1. Stödberättigade ideella föreningar med barn- och ungdomsverksamhet, i åldrarna 

5-25 år 

2. Stödberättigade ideella föreningar. 

Följande principer ska tas i beaktande kring fördelning av stödet: 

• Ekonomiskt stöd betalas enbart ut till föreningar i Sollefteå kommun som är 

registrerade hos förvaltningen. 

• Stödet ska kompensera ekonomiska förluster med anledning av Covid-19 

pandemin kopplat till verksamhet eller anläggning. Föreningarna ska redovisa 

föreningens egna kapital och likvida medel för månaderna januari-mars 2019 och 

januari-mars 2021. 
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• Stödet ska hjälpa till att säkerställa föreningars fortsatta verksamhet. 

• Föreningar som hyr i kommunala lokaler av annan part än Sollefteå kommun ska i 

första hand förhandla om hyresnedsättning med motpart innan det ekonomiska 

stödet kan sökas. 

Konsekvenser av kriterier 

Konsekvenserna av kriterierna bedöms vara att barn- och ungdomsverksamhet prioriteras 

samtidigt har kommunstyrelsen har en handlingsfrihet att ge stöd till andra former av 

föreningar om det finns ekonomiskt utrymme eller om ansökan gäller ett särskilt viktigt 

fall. 

Förvaltningen bedömer också att föreningarnas behov skiljer sig åt väldigt mycket där 

några har drabbats hårt av de intäktsbortfall medan andra inte har påverkats lika mycket, 

då även deras utgifter minskat. Det är inte helt enkelt att formulera kriterier som är 

rättvisa då föreningarnas verksamhet skiljer sig åt väldigt mycket. För att få en översikt 

och möjlighet att bedöma hur föreningarna påverkats föreslår förvaltningen att föreningen 

vid ansökan ska inkomma med en redovisning om föreningens egna kapital och likvida 

medel för månaderna januari-mars 2019 samt januari-mars 2021. Det är ett sätt att kolla 

hur föreningens ekonomi har påverkats och vilka föreningar som har drabbat särskilt hårt. 

Stödet ska hjälpa till att säkerställa föreningarnas fortsatta verksamhet. 

Till kommunstyrelsen i juni avser förvaltningen att återkomma med ett beslutsunderlag 

där det framgår hur mycket pengar en förening har sökt, i vilken utsträckning föreningen 

har barn- och ungdomsverksamhet idag samt en bedömning om hur föreningens ekonomi 

påverkats av pandemin. 

Ekonomiska konsekvenser och förslag till finansiering 

Förslaget belastar ID 82405 med 500 000 kronor. 

Förvaltningens förslag till beslut 

- Att kommunstyrelsen fastställer ett stöd på 500 000 kr som belastar ID 82405 av 

2021 års budget 

- Att kommunstyrelsen fastställer de principer och prioriteringsordning enligt 

yttrandet 

- Att förvaltningen ska återkomma till juni sammanträdet med de ansökningar som 

inkommit 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Majed Safaee, KS 126/2021-1, -3 

 

Förslag till beslut på mötet 

Ulf Breitholtz (V) med biträde av Åsa Sjödén (S) föreslår att en parlamentariskgrupp ska 

ta fram förslag till fördelning av stödet till kommande Kommunstyrelse i juni. 
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Johan Andersson (C) föreslår att punkt 1 Att kommunstyrelsen fastställer ett stöd på 500 

000 kr som belastar ID 82405 av 2021 års budget och punkt 3 Att förvaltningen ska 

återkomma till juni sammanträdet med de ansökningar som inkommit tas bort då dessa 

redan är beslutade i KS 2021-04-13. Bifall till punkt 2 Att kommunstyrelsen fastställer de 

principer och prioriteringsordning enligt yttrandet. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Johan Andersson (C) frågar om Kommunstyrelsen beslutar enligt 

förvaltningens förslag med Johan Andersson (C) ändringar. Finner så. 

 

Frågar även om Kommunstyrelsen beslutar om tillägg enligt Ulf Breitholtz (V). Finner så. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Ansvarig handläggare 
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§ 88    Dnr KS 100/2021   

 

Svar på medborgarförslag - Skatepark i betong i centrala 
Sollefteå 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta  

 

- Att ålägga förvaltningen att vidare utredningsarbete, med ambitionen att anlägga en 

skate/actionpark i centrala Sollefteå, bedrivs som del(-projekt?) av arbetet med 

centrumutveckling i Sollefteå. Arbetet ska ske i nära samverkan med övriga 

satsningar i centrumutveckling. 

- Att därmed anse medborgarförslaget besvarat   

 

Ärendebeskrivning/Sammanfattning 

Ett medborgarförslag har inkommit med innebörden att ”anordna en skatepark i kommunal 

regi. Företrädesvis en i betong som då är relativt underhållsfri. Sådan finns idag i kommunal 

regi i både Örnsköldsvik, Härnösand samt Sundsvall”. 

Förvaltningen har i sitt svar till medborgarförslaget föreslagit avslag på byggandet av en 

skatepark i betong i kommunal regi då kostnaden för en sådan skulle hamna på ca 5 500 

tkr, motsvarande kostnaden i Härnösand. 

Ärendet återremitterades av kommunstyrelsen för att utredas djupare av en grupp bestående 

av representanter från Tekniska kontoret, fritidsverksamheten, bygg- och 

miljöavdelningen, näringsliv samt folkhälsosamordnare. Viss referenstagning har skett via 

ungdomar som kan tänkas vara nyttjare av skateparken.  

Utredningsuppdragets omfattning var att titta på olika lokaliseringar, olika ambitionsnivåer 

samt att undersöka finansieringsmöjligheter. 

Observera att till yttrandet bifogas 3 bilagor. 

 

Förvaltningens bedömning 

Förvaltningen har undersökt olika finansieringsmöjligheter1. Möjligheterna att ansöka om 

externa medel kan se olika ut beroende på samverkande parter, en parks utformning, 

bredd på målgrupp den riktar sig till med mera. Huvudansvaret att driva och finansiera 

denna satsning har bedömts att falla på Sollefteå kommun. 

 

Förvaltningen har tittat på placering av parken2. Bedömningen är att det är fördelaktigt att 

den finns nära centrum då finns ett flöde av vuxna i närheten samt kan skapa mervärde för 

handeln. Förvaltningen föreslår att parken, förutsatt att kommunfullmäktige beslutar om 

den, placeras på linsänket bredvid lekplatsen. Platsen är planerad som parkmark vilket 

 
1 Bilaga 1 Finansiering 
2 Bilaga 2 Lokalisering 
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innebär att det inte kommer att behövas bygglov eller någon stadsplaneändring samt att det 

även finns en närhet till offentliga toaletter.  

 

Förvaltningen har även tittat på utformning av parken3. Förvaltningen bedömer att det 

finns två alternativ. Alternativ 1 är en platsgjuten betongpark. Alternativ 2 är att 

förvaltningen via tekniska enheten asfalterar den tänkta ytan samt placerar ut 

prefabricerade skateramper gjorda för ändamålet. Förvaltningen bedömer att alternativ ett 

är att föredra ur ett nyttjandeperspektiv. Alternativ två är dock den mest kostnadseffektiva 

lösningen även om det alternativet får betraktas som en kompromiss. 

 

Förvaltningen ställer sig positiva till anläggandet av en skate-/actionpark, en aktiv och 

värdeskapande fritid är en stark skyddsfaktor för barn och unga. De tidiga tonåren är en 

kritisk tid när det kommer till fysisk aktivitet, många som slutar med organiserad 

idrott/friluftsliv gör ofta detta i lägre tonår. Detta belyser vikten av tillgång till attraktiva 

offentliga miljöer som främjar fysisk aktivitet, för alla åldrar, även utanför organiserad 

idrott.   

 

Hur en offentlig miljö utformas och vad den erbjuder påverkar om människor väljer att 

dröja sig kvar eller inte. Genom att erbjuda aktiviteter som attraherar många olika grupper 

av invånare i olika åldrar under stora delar av både dygnet och året i en underhållen miljö 

ökar både tryggheten och minskar brottslighet4. Aktiviteter som uppmuntrar människor att 

dröja sig kvar en stund i området i stället för att skynda vidare bidrar även till fler människor 

vistas i centrum, vilket är positivt också för det lokala näringslivet.  

 

Genom att ta ett helhetsgrepp för området, där en skate/actionpark är en del i ett större 

sammanhang, öppnas även fler möjligheter upp för att kunna ansöka om externa medel. 

Vid eventuell extern finansiering med statliga/EU-medel får inga åtgärder påbörjas innan 

en ansökan om medel har beviljats. 

 

Sammanfattningsvis bedömer förvaltningen medborgarförslaget/n som både inspirerande 

och värdeskapande men att det skulle tillföra ytterligare värde för kommunen, dess invånare 

och besökare som helhet att en anläggning liknande den förslagna planeras och integreras 

i en större kontext.  

 

Förvaltningen bedömer vidare att arbetet lämpligen drivs som ett delprojekt där grunden 

utgår från en helhetsvision. Det är av vikt att barn och ungdomar aktivt involveras i det 

vidare arbetet.  

 

Förvaltningen förordar därför att utredningsarbetet, med ambitionen att anlägga en 

skate/action/allaktivitetspark i centrala Sollefteå, drivs vidare som projekt i nära samverkan 

med övriga satsningar i arbetet med centrumutveckling i Sollefteå. 

 
3 Bilaga 3 Utformning 
4 Att planera för trygghet, boverket.se, 2019 
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Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
Skateparken beräknas kosta ca 2 000 tkr.  

Två alternativ till finansiering finns. 

1. Kommunstyrelsens konto för oförutsedda kostnader. 

2. Bygdeavgiftsmedel. 

Ovanstående alternativ kan givetvis kombineras efter kommunfullmäktiges gottfinnande. 

 

Beslutsunderlag/Lagrum 

Medborgarförslag – Skatepark i betong i centrala Sollefteå. KS 174/2020-1,-2 

Förvaltningsyttrande (inkl. 3 bilagor) – Örjan Abrahamsson, KS 174/2020-11,-12,-13,-14 

 

Förvaltningens förslag till beslut, alternativ 1 

Förvaltningen föreslår kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige: 

- Att ålägga förvaltningen att vidare utredningsarbete, med ambitionen att anlägga en 

skate/actionpark i centrala Sollefteå, bedrivs som del(-projekt?) av arbetet med 

centrumutveckling i Sollefteå. Arbetet ska ske i nära samverkan med övriga 

satsningar i centrumutveckling. 

- Att därmed anse medborgarförslaget besvarat   
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§ 89 Dnr KS 95/2021   

 

Svar på motion – Genomför opinionsundersökning angående det 
framtida ägandet av Sollefteå camping innan slutgiltigt beslut 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta  

Att motionen ska anses besvarad. 

Reservation 

Samtliga tjänstgörande ledamöter i Socialdemokraterna reserverar sig till förmån för 

bifall av motionen. 

Ärendebeskrivning 

John Åberg (S) har lämnat in en motion gällande genomförande av opinionsundersökning 

angående det framtida ägandet av Sollefteå camping innan slutgiltigt beslut. 

På Kommunstyrelsens möte i februari 2021 la socialdemokraterna fram ett initiativärende 

gällande genomför opinionsundersökning angående det framtida ägandet av Sollefteå 

camping innan slutgiltigt beslut. 

På Kommunfullmäktige 2021-04-26 § 21 besvarades detta initiativärende och fullmäktige 

beslutade att det EJ ska genomföras en opinionsundersökning gällande försäljning av 

Sollefteå Camping. 

Förvaltningens bedömning 

Initiativärendet har hanterats i Kommunfullmäktige. Motionen berör samma 

frågeställning som initiativärendet. Förvaltningen anser därför att även denna motion är 

besvarad 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 

- 

Återrapportering 

- 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Anna Forsberg  

KF beslut § 21, 2021-04-26, KS 51/2021-5  

Motion John Åberg, KF 95/2021-1 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta att motionen ska anses besvarad. 
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Förslag till beslut på mötet 

John Åberg (S) föreslår bifall till motionen. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Johan Andersson (C) frågar om Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta att motionen anses besvarad eller om den ska bifallas. Finner 

att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta att anse motionen besvarad. 
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§ 90 Dnr KS 171/2021 

 

Utredningsuppdrag Fritidsbanken 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

Att ge förvaltningen i uppdrag att utreda enligt nedan. 

 

Ärendebeskrivning 

Johan Andersson (C), Kjell-Åke Sjöström (V) och Birgitta Häggkvist (VI) har lämnat 

följande förslag till utredningsuppdrag; 

 

Fritidsbanken är som ett bibliotek fast med sport- och fritidsprylar. Här kan man låna 

utrustning för en aktiv fritid, som t.ex. skidor, skridskor, inlines, flytvästar, snowboards 

och mycket mer. Utlåningstiden är 14 dagar. Alla kan låna och allt är utan kostnad för 

den som lånar.  

2013 öppnades den första Fritidsbanken i Deje i Forshaga kommun, tre mil norr om 

Karlstad. Det var diakonen Carina Haak som kom på idén och i ett samarbete mellan 

Forshaga kommun, Forshaga-Munkfors församling och projektet Ett Öppnare Värmland 

förverkligades idén. Mycket har hänt med Fritidsbanken sedan dess, men grunden är och 

förblir densamma – en verksamhet som ger oanvänd utrustning nytt liv, som stimulerar en 

aktiv fritid, som alltid är gratis och är till för alla. Vill man vara en del av 

Fritidsbankskonceptet finns det tre viktiga regler: Alla får låna, allt är gratis och detta 

gäller återanvänd utrustning. Det ska inte kosta pengar att låna, Fritidsbanken har ingen 

deponeringsavgift och heller ingen förseningsavgift. Det finns inga böter eller 

ersättningskrav för trasig utrustning. 

I princip all utrustning är skänkt. Barn växer ur sin utrustning och de vuxna tröttnar och 

människor blir väldigt glada när de kan skänka sakerna vidare. Detta sparar både på 

miljön och den egen plånbok. Mer information finner ni på Fritidsbankens hemsida 

www.fritidsbanken.se. 

Fritidsbanken sprids runt om i hela Sverige och finns för närvarande i ca 94 kommuner, 

varav Sorsele kommun i Västerbotten tillhör de som senast startat upp en Fritidsbank. 

Vår landshövding Berit Högman har vid flera tillfällen informerat och inspirerat oss 

kring Fritidsbanken. Företagarföreningarna i Sollefteå kommun bjöds in till ett 

informationsmöte med Fritidsbankens verksamhetsledare i början av året och därefter 

har även kommunledningen haft ett informationsmöte med verksamhetsledaren och 

landshövdingen kring Fritidsbanken och hur kommuner arbetat med konceptet runt om i 

Sverige. Vi anser att befintlig personal i kommunen skulle kunna engageras i detta arbete.  

Vi ser en stor vinst i att vi rör oss mer, i alla åldrar, kommer ut i naturen och tar tillvara 

utrusning som annars ligger oanvänd eller kastas bort. Folkhälsan i vår kommun skulle 

http://www.fritidsbanken.se/
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kunna bli bättre och detta sammankopplat med arbetet för Sollefteå som en 

friluftskommun ser vi positivt på. För oss är detta viktigt ur ett jämlikhets och 

hållbarhetsperspektiv, vi ser en stor nytta med Fritidsbanken för våra kommuninvånare. 

Vi ser även att detta skulle gynna vårt lokala näringsliv då fler skulle ges möjlighet att 

testa på sporter och friluftsaktiviteter som annars inte vore aktuella och att det skulle leda 

till ökad lokal handel av just frilufts sportartiklar och utrustning. Fritidsbanken är steget 

in. 

Med anledning av ovan vill vi att följande utreds: 

 

Uppdrag till förvaltningen 

- Utred förutsättningarna och kostnaderna för att starta upp Fritidsbanken i 

Sollefteå kommun omkring årsskiftet 2021/2022.  

- Ta fram minst två olika förslag på lokaler/lokaliseringar i Sollefteå stad 

- Ta hjälp av Fritidsbanken Sveriges verksamhetsledare David Mathiasson genom 

hela denna process och utredning.  

- Utred hur verksamheten skulle kunna kopplas samman med Medborgarkontoren 

för att möjliggöra för kommunmedborgarna och besökare att låna av 

Fritidsbanken via våra Medborgarkontor runt om i kommunen.  

- Utredningen ska inkludera förslag på hur utrustning kan lämnas in via våra tre 

återvinningscentraler i Junsele, Ramsele och Rödsta.  

- Viktiga perspektiv att belysa i utredningen är barnperspektivet, 

medborgarperspektivet, Sollefteå som en friluftskommun, folkhälsoperspektivet 

och de tre hållbarhetsperspektiven, det sociala, ekonomiska och ekologiska 

perspektivet. 

- Utredningen ska påbörjas omgående, slutföras under hösten 2021 och stämmas av 

med kommunstyrelsens presidium regelbundet.  

 

Beslutsunderlag 

Skrivelse från Johan Andersson (C), Birgitta Häggkvist (VI) och Kjell-Åke Sjöström (V), 

KS 171/2021-1 
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§ 91 Dnr KS 170/2021 

 

Eftergift av årlig tillsynsavgift gällande stadigvarande 
serveringstillstånd för året 2021 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta 

 

att efterskänka årliga avgifter (år 2021) för företagare som har stadigvarande 

serveringstillstånd i Sollefteå kommun.  

   

Ärendebeskrivning 

2021-04-30 inkom ett uppdrag att utreda möjligheten att kunna efterskänka årliga avgifter 

för serveringstillstånd för år 2021 men anledning av pandemin. I Sollefteå finns det 36 

verksamheter som har ett stadigvarande alkoholtillstånd. Den årliga avgifter baseras på en 

fast avgift samt en rörlig avgift baserat på såld mängd alkohol för föregående år. Tillsyn 

när det gäller serveringstillstånd brukar genomföras dels genom fysiska platsbesök (yttre 

tillsyn) och dels genom att granska företagens ekonomi (inre tillsyn). Från mellandagarna 

2020 infördes förbud att sälja alkohol efter klockan 22, denna ändrades senare under 2021 

till förbud mot servering av alkohol från klockan 20:00. Det finns ingenting i 

alkohollagen som gör att det är olagligt att efterskänka dessa avgifter. Avgifterna regleras 

i taxa antagen av kommunfullmäktige 2016-02-09 § 36. 

 

Förvaltningens bedömning 

Eftersom det inte kommer att gå att utföra tillsyn under år 2021 görs bedömningen att den 

tid dessa avgifter avser (124 timmar) inte kommer att kunna användas.  Det går inte att 

göra varken en yttre tillsyn eller inre tillsyn då ingen kan ha servering efter klockan 20:00 

samt så har pandemiåret slagit hårt mot ekonomin. En granskning av inkomna 

restaurangrapporter visar att omsättningen av alkoholintäkter i genomsnitt minskat med 

ca 30%. Grundläggande är att företagaren ska få det den betalar för vilket alltså inte går 

att utföra under år 2021. 

 

Beslutsplanering 

Då detta är en avvikelse från alkoholtaxan är det vara kommunfullmäktige som beslutar 

om efterskänkning av årliga avgifter för serveringstillstånd. 

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
Årliga avgifter för serveringstillstånd är för år 2021, 105 000 kronor. Avgiftsbortfallet 

borde kunna klaras inom ram för miljö- och bygg. Miljö- och bygg kommer att 

kompenseras av staten för trängseltillsyn under maj månad, denna summa motsvarar 

ungefär samma summa. 
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Förvaltningens förslag till beslut 

Utskottet föreslår kommunstyrelsen att föreslå för kommunfullmäktige att efterskänka 

årliga avgifter för företagare som har stadigvarande serveringstillstånd i Sollefteå 

kommun.  

 

Utskottets förslag till beslut 

- 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Maria Söderlund, KS 170/2021-1 

 

Förslag till beslut på mötet 

Birgitta Häggkvist (VI) med biträde av Roger Westerlund (-), Åsa Sjödén (S), Ulf 

Breitholtz (V) och Anton Ångman (C) föreslår bifall till förvaltningens förslag. 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Ansvarig handläggare 

Ekonomi 
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§ 92 Dnr KS 112/2021 

 

Ansvarsfrihet 2020 – Samordningsförbundet i Sollefteå 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta 

 

Förbundsstyrelsens styrelse och ledamöter beviljas ansvarsfrihet för året 2020.  

 

Ärendebeskrivning/sammanfattning 

Resultatet i samordningsförbundet uppgår till 336 545 kronor av ett totat driftbidrag från 

parterna på 2 838 000 kronor och är direkt kopplat till begränsad verksamhet som följd av 

covid-19. 

 

Revisorerna bedömer att styrelsen bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och från 

ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. Revisorerna tillstyrker att förbundets styrelse 

och ledamöter beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2020. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Niklas Nordén, KS 112/2021-5 

Årsredovisning 2020 KS 112/2021-1 

Grundläggande granskning 112/2021-3 

Revisionsberättelse KS 112/2021-4 

Granskning KS 112/2021-2 

 

Förvaltningens förslag  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 

 

Förbundsstyrelsens styrelse och ledamöter beviljas ansvarsfrihet för året 2020.  
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§ 93 Dnr KS 145/2021 

 

Ansvarsfrihet 2020: Kommunalförbundet Partnerskap Inland – 
Akademi Norr  
Beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta 

 

Årsredovisningen för 2020 godkänns. 

 

Förbundets direktion och de förtroendevalda i detta organ beviljas ansvarsfrihet för året 

2020. 

 

 

Ärendebeskrivning/sammanfattning 

Akademi Norr redovisar för 2020 ett negativt resultat på 343 165 kr. Kommunförbundet 

åberopar en stark finansiell ställning som synnerligt skäl att ej återställa underskottet. 

 

Revisionen bedömer att verksamheten i stort har bedrivits på ett ändamålsenligt och ur 

ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt samt att räkenskaperna i allt väsentligt är 

rättvisande. Revisionen konstaterar också att resultatet i stort är förenligt med såväl de 

finansiella målen som verksamhetsmålen. 

 

Revisorerna tillstyrker att direktionen och de enskilda ledamöterna i detta organ beviljas 

ansvarsfrihet för 2020 år verksamhet. 

 

Förvaltningens förslag  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 

 

Årsredovisningen för 2020 godkänns. 

 

Förbundets direktion och de förtroendevalda i detta organ beviljas ansvarsfrihet för året 

2020. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Niklas Nordén, KS 145/2021-5 

Årsredovisning, KS 145/2021-2 

Revisionsberättelse, KS 145/2021-3 

Direktionsbeslut och protokoll, KS 145/2021-1, -4  
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§ 94 Dnr KS 2/2021 

 

Delgivningar 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

att delgivningarna noteras och läggs till handlingarna. 

 

Ärendebeskrivning 

Följande handlingar har lämnats till Kommunstyrelsen för delgivning. 

 

Gåva till Cancerfonden - Till minne av Sören Gejbo 

 

Länsstyrelsen Västernorrland Beslut om bifall ansökan om förlängd igångsättningstid 

Vindkraftpark Salsjö 

 

Länsstyrelsen Västernorrland Beslut om skyddsjakt på storskarv i Västernorrland 

 

Revisionen – Revisorernas redogörelse för år 2020, inkl de sakkunnigas rapporter 

 

Telia – Fortsatt nedstängning av kopparnätet from 2022-05-31 

 

Länsstyrelsen Västernorrland Beslut om LONA projekt Norsjön 

 

Höga Kusten Destinationsutveckling – inbjudan årsstämma 2021-06-02 

 

Arbetsförmedlingen – Medelstilldelning för Ungdomsjobb 2021 

 

Skrivelse – ang företagsetablering/inflyttning och vindkraft 

 

Sveriges vatten- och vindkraftskommuner och regioner – Kallelse till årsstämma 2020 

 

Revisionen – Grundläggande granskning Sollefteåforsens AB 2020 

 

Revisionen – Grundläggande granskning Energidalen i Sollefteå AB 2020 

 

Revisionen – Grundläggande granskning Solatum hus och hem AB 2020 

 

Stiftelsen Näsåkers bio – Årsredovisning 2020 
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§ 95 Dnr KS 1/2021 

 

Delegeringsbeslut 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

att delegeringsbesluten läggs till handlingarna. 

 

Ärendebeskrivning 

Till kommunstyrelsens sammanträde har följande delegationsbeslut lämnats för 

redovisning. 

 

Kommunstyrelsen 
 

- Utskottet för Vård och omsorg 
Beslut om bistånd enligt 4 kap. 1 § socialtjänstlagen 

Delegat handläggare:  

- Hemtjänst  

- Växelboende  

- Trygghetslarm  

- Dagverksamhet  

- särskilt/ordinärt boende  

 

Beslut om tillstånd till färdtjänst enligt lag om färdtjänst 6-9 §§  

Färdtjänst –, delegat färdtjänsthandläggare  

Beslut om riksfärdtjänst enligt lag om riksfärdtjänst 4-7 §§  

Riksfärdtjänst –, delegat färdtjänsthandläggare  

 

Beslut om bistånd enligt SoL och LSS (vuxen/LSS, barn-unga-familj, 

försörjningsstöd) Bistånd enligt SoL och LSS –, delegat handläggare  

 

Beslut i individärenden i kommunstyrelsens utskott för vård och omsorg  

2021-03-01, §§37S-45S; 2021-03-17, §§46S-57S, 2021-03-31 §§58S-67S, 2021-04-14, 

§§ 68S-79S   

Övervägande vård enligt LVU  

Övervägande vård enligt LVU  

Övervägande, bistånd enligt SoL,  

Övervägande vård enligt LVU  

Övervägande, bistånd enligt SoL, familjehemsplacering  

Bistånd enligt SoL, förlängd institutionsbehandling  

Bistånd enligt SoL, förlängd institutionsbehandling  

Bistånd enligt SoL, institutionsbehandling  

Bistånd enligt SoL, förlängd institutionsvistelse  

Bistånd enligt SoL, familjehemplacering  

Bistånd enligt SoL, familjehemplacering  
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Bistånd enligt SoL, familjehemplacering  

Bistånd enligt SoL, familjehemplacering  

Bistånd enligt SoL, familjehemplacering  

Bistånd enligt SoL, familjehemplacering  

Övervägande enligt SoL, placering HVB  

Övervägande, vård enligt LVU  

Övervägande, vård enligt LVU  

Bistånd enligt SoL, förlängd institutionsbehandling  

Delgivning av handlingar  

Delgivning av domar  

Övervägande, vård enligt LVU  

Övervägande, vård enligt LVU  

Övervägande, bistånd enligt SoL, familjehemsplacering  

Bistånd enligt SoL, institutionsbehandling2  

Bistånd enligt SoL, institutionsbehandling  

Bistånd enligt SoL, förlängd institutionsbehandling  

Bistånd enligt SoL, korttidsvistelse  

Bistånd enligt SoL, korttidsvistelse  

Bistånd enligt SoL, korttidsvistelse  

Delgivning av handlingar  

Delgivning av domar 
Delgivning av domar  

Övervägande, bistånd enligt SoL,  

Begäran om upphörande av vård 

Övervägande SoL 

Övervägande SoL 

Bistånd enligt SoL 

Bistånd enligt SoL 

Begäran om överflyttning av ärende 

 
    

- Utskottet för Samhällsutveckling 

Beslutsnummer Händelsedatum Rubrik 

KS-2021-147 2021-04-07 FÖRELÄGGANDE 

KS-2021-149 2021-04-07 BESLUT OM AVGIFT 

KS-2021-209 2021-04-23 BESLUT OM FÖRHANDSBESKED 

KS-2021-257 2021-04-12 FÖRELÄGGANDE PUMPSTATIONEN 

KS-2021-288 2021-04-06 BESLUT OM BYGGLOV OCH STARTBESKED 

KS-2021-294 2021-04-08 FÖRBUD 

KS-2021-308 2021-04-16 TILLSTÅND ENSKILT AVLOPP 

KS-2021-309 2021-04-08 BESLUT OM STRANDSKYDDSDISPENS 

KS-2021-310 2021-04-06 BESLUT OM BYGGLOV OCH STARTBESKED 

KS-2021-311 2021-04-13 BESLUT OM BYGGLOV 

KS-2021-312 2021-04-07 BESLUT OM BERGVÄRME 

KS-2021-313 2021-04-07 BESLUT OM AVGIFT 
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KS-2021-314 2021-04-07 BESLUT OM SERVERINGSTILLSTÅND 

KS-2021-315 2021-04-08 BESLUT OM AVGIFT 

KS-2021-316 2021-04-08 BESLUT OM AVGIFT 

KS-2021-317 2021-04-08 BESLUT OM BYGGLOV OCH STARTBESKED 

KS-2021-318 2021-04-08 FÖRELÄGGANDE 

KS-2021-319 2021-04-08 BESLUT OM AVGIFT 

KS-2021-320 2021-04-08 BESLUT OM BYGGLOV OCH STARTBESKED 

KS-2021-321 2021-04-08 FÖRBUD 

KS-2021-322 2021-04-08 FÖRBUD 

KS-2021-323 2021-04-09 FÖRBUD 

KS-2021-324 2021-04-08 BESLUT OM AVGIFT 

KS-2021-326 2021-04-08 SLUTBEVIS 

KS-2021-327 2021-04-14 FÖRBUD 

KS-2021-329 2021-04-12 BESLUT OM BYGGLOV OCH STARTBESKED 

KS-2021-330 2021-04-12 BESLUT OM BERGVÄRME 

KS-2021-332 2021-04-13 

BESLUT OM RIVNINGSLOV OCH 

STARTBESKED 

KS-2021-333 2021-04-13 BESLUT OM BYGGLOV OCH STARTBESKED 

KS-2021-334 2021-04-13 FÖRBUD 

KS-2021-335 2021-04-13 STARTBESKED 

KS-2021-336 2021-04-14 STARTBESKED 

KS-2021-337 2021-04-14 BESLUT OM BYGGLOV OCH STARTBESKED 

KS-2021-338 2021-04-14 FÖRELÄGGANDE 

KS-2021-339 2021-04-14 BESLUT OM AVGIFT 

KS-2021-340 2021-04-14 STARTBESKED 

KS-2021-341 2021-04-15 BESLUT OM STRANDSKYDDSDISPENS 

KS-2021-343 2021-04-15 BESLUT OM STRANDSKYDDSDISPENS 

KS-2021-344 2021-04-15 FÖRBUD 

KS-2021-345 2021-04-15 BESLUT OM BERGVÄRME 

KS-2021-346 2021-04-15 BESLUT OM BYGGLOV OCH STARTBESKED 

KS-2021-347 2021-04-20 BESLUT OM BYGGLOV OCH STARTBESKED 

KS-2021-348 2021-04-20 TILLSTÅND ENSKILT AVLOPP 

KS-2021-349 2021-04-16 BESLUT OM BYGGLOV OCH STARTBESKED 

KS-2021-350 2021-04-19 BESLUT OM BYGGLOV OCH STARTBESKED 

KS-2021-351 2021-04-19 FÖRBUD 

KS-2021-352 2021-04-19 STARTBESKED 

KS-2021-353 2021-04-20 

BEKRÄFTELSE PÅ MOTTAGEN ANMÄLAN 

OCH STARTBESKED 

KS-2021-355 2021-04-20 

INTYG OM REGISTRERING AV 

LIVSMEDELSANLÄGGNING 

KS-2021-356 2021-04-20 TILLSTÅND ENSKILT AVLOPP 

KS-2021-357 2021-04-21 BESLUT OM BYGGLOV OCH STARTBESKED 

KS-2021-358 2021-04-21 BESLUT OM AVGIFT 
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KS-2021-359 2021-04-21 BESLUT OM AVGIFT 

KS-2021-360 2021-04-21 TILLSTÅND ENSKILT AVLOPP 

KS-2021-361 2021-04-22 TILLSTÅND ENSKILT AVLOPP 

KS-2021-362 2021-04-23 BESLUT OM BYGGLOV OCH STARTBESKED 

KS-2021-363 2021-04-27 STRANDSKYDDSDISPENS 

KS-2021-364 2021-04-23 FÖRELÄGGANDE 

KS-2021-365 2021-04-23 BESLUT OM AVGIFT 

KS-2021-366 2021-04-23 FÖRELÄGGANDE 

KS-2021-367 2021-04-27 BESLUT OM BYGGLOV OCH STARTBESKED 

KS-2021-368 2021-04-27 SLUTBESKED 

KS-2021-369 2021-04-27 FÖRELÄGGANDE 

KS-2021-370 2021-04-27 BESLUT OM AVGIFT 

KS-2021-371 2021-04-27 BESLUT OM BYGGLOV OCH STARTBESKED 

KS-2021-373 2021-04-28 BESLUT OM AVGIFT 

KS-2021-374 2021-04-28 BESLUT OM BERGVÄRME 

KS-2021-375 2021-04-28 BESLUT OM AVGIFT 

KS-2021-376 2021-04-28 UPPHÄVA FÖRBUD 

KS-2021-377 2021-04-28 BESLUT OM BYGGLOV OCH STARTBESKED 

KS-2021-378 2021-04-29 BESLUT OM BYGGLOV OCH STARTBESKED 

KS-2021-379 2021-04-29 BESLUT OM BYGGLOV OCH STARTBESKED 

KS-2021-380 2021-04-29 

INTYG OM REGISTRERING AV 

LIVSMEDELSANLÄGGNING 

KS-2021-381 2021-04-29 TILLSTÅND ENSKILT AVLOPP 

JÄ-2021-17 2021-04-14 BESLUT PROVTAGNINGSPROGRAM 

JÄ-2021-18 2021-04-21 TILLSTÅND ENSKILT AVLOPP 

JÄ-2021-19 2021-04-21 SLUTBESKED 

JÄ-2021-21 2021-04-28 BESLUT OM AVGIFT 

JÄ-2021-22 2021-04-29 BESLUT OM AVGIFT 

JÄ-2021-23 2021-04-30 BESLUT OM MILJÖRAPPORT 

JÄ-2021-24 2021-04-30 BESLUT OM MILJÖRAPPORT 

 


